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Cuvîntarea tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU 

la Consfătuirea de la C.C. al P.C.R. 
cu primii secretari şi secretarii pentru

problemele organizatorice 
ai comitetelor judeţene de partid 

şi ai municipiului Bucureşti
Stimaţi tovarăşi,

Scopul acestei consfătuiri este de 
a analiza felul în care comitetele 
judeţene, organele si organizaţiile 
de partid îşi Îndeplinesc rolul de a 
organiza $1 uni eforturile maselor 
largi populare în vederea îndepli
nirii hotârîrîlor de partid ţi de stat.

Discuţiile din consfătuirea de as
tăzi au evidenţiat faptul îmbucură
tor că organizaţiile de partid au 
reuşit sä obţină rezultate pozitive in 
munca lor, că a crescut rolul lor în 
toate domeniile vieţii sociale. Au 
fost ■ luate multe măsuri bune în 
vederea realizării hotârîrîlor Con
gresului al X-lea şi Conferinţei Na- 
iîoriale ale partidului; ca rezultat al 
acestor măsuri, al activităţii oame
nilor muncii, sarcinile de plan pe 
zece luni ale acestui an au fost rea
lizate cu o depăşire de circa un 
miliard şi cinci sute milioane lei, 
producţia industrială crescînd, faţă 
de 1972, intr-un ritm de 15 ia sută.

S-au obţinut o serie de rezultate 
pozitive şi în agricultură, cu toate 
că in acest an au existat condiţii 
climatice nefavorabile. Aceste rezul
tate demonstrează mai cu seamă re
zervele mari pe care le avem îu 
această importantă ramură a econo
miei. naţionale, faptul că lipsurile 
manifestate nu pot fi puse în între
gime pe seama condiţiilor climatice.

S-au obţinut succese în realizarea 
unor indicatori calitativi — mă refer 
ia creşterea productivităţii muncii, 
la reducerea cheltuielilor materiale 
de producţie şi altele. De asemenea, 
deşi planul de export nu a fost rea
lizat în întregime, creşterile obţi
nute pe aceste zece luni sínt destul 
de mari în raport cu perioada co
respunzătoare a anului 1972.

S-au obţinut, de asemenea, rezul
tate bune pe calea ridicării nive
lului de trai, material şi spiritual, 
al tuturor oamenilor muncii.

Nu doresc să mă opresc acum ia 
problemele îndeplinirii planului, la 
problemele activităţii economice 
generale; la sfîrşitul lunii vom 
avea o plenară a Comitetului 
Centrai în care vom analiza pe 
larg atît realizarea planului, 
cit şî sarcinile anului viitor. Men
ţionez unele realizări economice 
pentru a sublinia că activitatea or
ganizaţiilor judeţene, a celorlalte 
organizaţii de partid s-a axat pe 
problemele principale — şi anume 
îndeplinirea programului de dezvol
tare economîco-socîală a tării. Este 
îmbucurător că 15 judeţe au realizat

planul pe 3 ani, asîgurîndu-şi un a- 
vans care le creează condiţii pentru 
îndeplinirea angajamentelor luate în 
vederea realizării cincinalului înain
te de termen.

Sínt, cred, demne de menţionat re
zultatele obţinute de organizaţia de 
partid a Capitalei. După cum aţi auzit 
aici, ea a realizat planul pe 3 ani 
cu două luni mai devreme, obţinînd 
succese importante în creşterea pro
ductivităţii muncii, reducerea chel
tuielilor materiale, asigurarea ex
portului, precum si în punerea în 
producţie, in condiţiuni relativ bu
ne, a capacităţilor de producţie pla- 
niiicaie. Şi alte comitete judeţene 
şi organizaţii de partid au în această 
privinţă rezultate bune, despre care 
s-a vorbit aici. în toate judeţele 
există unităţi economice care au re
alizat sarcinile planului pe trei ani, 
obţinînd un avans important.

Din tot ceea ce s-a spus aici, se 
desprind concluzii pozitive în legă
tură ou experienţa acumulată, cu fe
lul în care au acţionat şi acţionea
ză organizaţiile de partid pentru în
făptuirea în practică a sarcinilor ce 
le revin. Sper că această experienţă 
va constitui un obiect de studiu 
pentru toate organizaţiile de partid, 
în felul acesta, consfătuirea va fi 
de un real folos atît în generalizarea 
a ceea ce s-a dovedit pozitiv în ac
tivitatea organizaţiilor noastre de 
partid, cit şi în evitarea neajunsu
rilor şi greşelilor care s-au manifes
tat.

Pe baza, rezultatelor de pînă acum 
putem aprecia că organizaţiile de 
partid desfăşoară o muncă eficientă, 
cu bune rezultate, pentru unirea e- 
forturilor oamenilor muncii în vede
rea îndeplinirii cu succes a sarcini
lor privind dezvoltarea economîco- 
socîală a ţării. Ele joacă rolul de 
forţă politică conducătoare în toate 
domeniile de activitate, înfăptuind 
neabătut politica elaborată de Con
gresul ai X-lea al' partidului.

Dar, pornind de Ia această apre
ciere, de Ia constatarea rezultatelor 
bune, nu putem trece peste unele 
lipsuri, neajunsuri şi greşeli manifes
tate în munca unor organizaţii de 
partid. Nu am proceda ca adevăraţi 
comunişti dacă ne-am mulţumi cu 
rezultatele obţinute pînă acum şi nu 
am face o analiză temeinică a mun
cii, pentru a trage învăţăminte din 
lipsuri şi neajunsuri.

Practica demonstrează — şi discu
ţiile purtate aici, de asemenea, 
că nu toate organizaţiile de partid 
acordă atenţia corespunzătoare pro

blemelor concrete ale înfăptuirii pla
nului cincinal. Unele se limitează de 
multa ori la măsuri şi îndrumări ge
nerale,. lăsînd ca întreprinderile, u- 
nităţile economice să soluţioneze 
singure problemele complexe care 
«par în cadrul activităţii lor. Nu în 
suficientă măsură sínt studiate pro
blemele apărute în procesul realiză
rii pianului, nu întotdeauna se ac
ţionează cu fermitate pentru lichida
rea unor greutăţi şi neajunsuri ce 
împiedică înfăptuirea sarcinilor de 
pian. în cadrul întîlniriior cu active
le unor organizaţii judeţene de par
tid, pe care le-am avut în cursul 
ultimelor vizite în ţară, m-am refe
rit Ia aceste neajunsuri.

în discuţiile de astăzi a reieşit că 
într-o serie de mari întreprinderi au 
existat şi continuă să se menţină 
lipsuri serioase, iar organizaţiile de 
partid respective nu au acţionat cu 
toată fermitatea pentru lichidarea 
lor. M-aş referi, de exemplu, Ia Uzi
nele de camioane din Braşov, unde 
organizaţia de partid, inclusiv comi
tetul judeţean nu au acţionat aşa 
cum se cuvenea pentru lichidarea 
unor stări de lucruri negative. A- 
ceeaşi constatare este valabilă şi 
pentru Comitetul judeţean Hunedoa
ra şi organizaţiile de partid din Va
lea Jiului, care nu au intervenit 
pentru lichidarea unor lipsuri serioa
se manifestate în acest important 
sector economic în ce priveşte, în 
special, organizarea producţiei şi a 
muncii.

Nu vreau să se înţeleagă că mi
nisterele respective nu au deficien
ţe. Despre aceste probleme am a-- 
vut discuţii foarte serioase cu a- 
proape toate conducerile ministere
lor, Ia care au participat şi directo
rii întreprinderilor. Acum nu doresc 
însă să vorbesc despre ministere. 
Vreau să mă refer la munca organi
zaţiilor de partid, !a ceea ce trebuia 
şi trebuie să facă organizaţiile de 
partid. Trebuie înţeles că probleme
le îndeplinirii planului sint proble
me principale, de bază, ale activită
ţii fiecărei organizaţii de partid. Or, 
nu aş putea spune că organizaţia de 
partid Hunedoara a studiat temeinic 
problemele şi a acţionat cum trebuia 
pentru a asigura desfăşurarea în bu
ne condiţiuni a activităţii miniere. 
O lipsă serioasă a comitetelor jude
ţene Hunedoara şi Braşov este aceea 
că nu au supus unei discuţii apro
fundate problemele — cu organiza
ţiile de partid, cu membrii de par
tid, cu oamenii muncii — pentru a 
putea cunoaşte bine realităţile şi

trage concluziile cele mai corespun
zătoare.

Am vorbit cu alte prilejuri — s-iu 
luat de altfel şl măsuri speciale în 
acest sens — despre lipsurile în ac
tivitatea întreprinderii de utilaj chi
mic din Ploieşti. Consider că exem
plele date sânt destul de elocvente; ele 
demonstrează că unele organizaţii 
de partid nu acordă atenţia cuveni
tă şi nu acţionează cu fer
mitate pentru soluţionarea u* 
nor probleme importanţe care apar 
în procesul complex ai dezvoltării 
impetuoase a economiei noastre na
ţionale. S-au văzut, în cazul Hune
doarei, că nu ceva extraordinar a 
determinat lichidarea neajunsurilor, 
ci faptul că s-au discutat problemele 
cu masele largi de oameni ai muncii, 
că soluţiile adoptate au fost supuse 
aprobării maselor. Pe această bază 
s-au luat măsuri organizatorice şi 
s-a obţinut, în prima săptămînă 
chiar, un spor de 35 000 de tone căr
bune faţă de media săptămânilor an
terioare. Socotind că am fi avut ase
menea rezultate pe toată perioada 
acestui an, aceasta ar fi însemnat o 
producţie suplimentară de 1 500 000 
de tone cărbune.

Sínt lipsuri serioase şi în înfăp
tuirea programului de creştere a 
producţiei agricole, atît vegetale, cît 
şi animale. în acest an, lipsurile 
existente în activitatea unor între
prinderi de stat şi cooperative an 
ieşit mai puternic în evidenţă pen
tru că n-au mai fost compensate de 
condiţii climatice favorabile. Acolo 
unde s-a muncit bine s-au obţinut 
producţii foarte mari chiar în. ace
laşi judeţ, între cooperative sau în
treprinderi agricole de stat alătura
te există importante deosebiri de re
coltă, . producţiile obţinute fiind câte
odată de două şi chiar de trei ori 
mai mari Ia una decît Ia cealaltă, 
în asemenea cazuri este clar că de
ficienţele în realizarea producţiei a- 
gricole, nu pot fi puse pe seama 
condiţiunilor climatice, ci pe seama 
proastei organizări a muncii, a defi
cienţelor în conducerea activităţii de 
către organele agricole şi, bineînţe
les, de către organizaţiile’ de partid. 
S e" ştie că în domeniul agriculturii 
comitetele judeţene de partid au 
răspunderea nemijlocită asupra între
gii activităţi de pe teritoriul lor. 
Ele nu pot să se mulţumească de a 
arăta cu degetul spre Ministe
rn! Agriculturii. Cum so poate

(Continuare în pas- a H*a)

Sem narna Declaraţiei comune cu privire 
la vizita in Republica S o cia lis tă  România 

a delegaţiei Partidului African al Independenţei 
din Guineea-Bissau .şi Insulele Capului Verde
Vineri, 16 noiembrie, a avut 

ioc semnarea Declaraţiei comune 
cu privire la vizita în Republica 
Socialistă Románia a delegaţiei 
Partidului African al Indepen
denţei din Guineea-Bissau şi In
sulele Capului Verde, condusă 
de tovarăşul Aristides Pereira, 
secretar general al P.A.I.G.C.

Declaraţia comună a fost semnată 
de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român, şi de - tovarăşul 
Aristides Pereira, secretar gene
ral al Partidului African al inde
pendenţei din Guineea-Bissau şi 
Insulele Capului Verde.

La solemnitatea semnării au 
fost de fată membrii delegaţiei 
Partidului African al Independen
ţei din Guineea-Bissau şi Insulele 
Capului Verde, tovarăşii Jose de 
Pigueiredo Araujo, membru al 
Comitetului Executiv al P.A.I.G.C,. 
ministru de stat însărcinat cu 
problemele Secretariatului Gene
ral al Guvernului, dr. Fidelis Al- 
mada, membru al Consiliului Su
perior al P.A.I.G.C., ministru al 
justiţiei şi populaţiei.

Au luat parte, de asemenea, 
tovarăşii Manea Mănescu, Paul 
Niculescu-Mizil, Gheorghe Pană, 
Virgil Trofin, Ilie Verdeţ, Maxim

Berghianu, Petre Lupu, Dumitru 
Popescu, Constantin Băbălău, 
Cornel Burtifcă, iviiron Constan- 
tinescu, Mihai Gere, Ion Ioniţă, 
Ştefan Andrei, generai colonel 
Ion Coman, membru al C.C. ai 
P.C.R. şef de secţie la C.C. ai 
P.C.R., Constantin Vasiliu, ad
junct de şef de secţie Ia C.G. al 
P.C.R.
. După semnarea Declaraţiei 
comune, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi Aristides Pereira s-au 
felicitat călduros, îmbrăţişîndu-se 
prieteneşte.

Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 
Aristides Pereira au rostit scurte 
alocuţiuni.

Cuvintiil tovarăşului 
Nicolae Ceausescu

Dragă tovarăşe Pereira,
Dragi tovarăşi.
Semnarea Declaraţiei comune între Partidul Co

munist Român şi Partidul African al Independenţei 
din Guineea-Bissau şi Insulele Capului Verde repre
zintă un moment important în relaţiile dintre par
tidele şi statele noastre. Este de fapt a doua De
claraţie pe care o semnăm. Este însă prima Decla
raţie pe care o adoptăm in comun după proclama
rea ca stat a Republicii Guineea-Bissau. Această 
Declaraţie, semnată de secretarii generali ai celor 
două partide, reprezintă,un document care pune pe 
baze noi şi relaţiile dintre statele noastre. De altfel 
în cadrul acestei Declaraţii se arată că intre Româ
nia şi Republica Guineea-Bissau se vor stabili re
laţii diplomatice la nivel de ambasadă. în această 
Declaraţie, pe lingă afirmarea principiilor care stau 
Ia baza relaţiilor dintre partidele noastre, pe lingă 
exprimarea solidarităţii în lupta împotriva colonia
lismului şi neocolonialismului. pe Ungă reafirmarea 
faptului că Partidul Comunist Român, poporul ro
mân au acordat ajutor şi sínt hotărite să-I acorde 
şi în continuare poporului din Guineea-Bissau şi 
Insulele Capului Verde şi Partidului African al In
dependenţei care conduce lupta acestui popor, noi 
ne angajăm de a face totul pentru a contribui Ia 
victoria cît mai rapidă a poporului din Guineea- 
Bissau, pentru afirmarea independenţei şi suvera
nităţii sale.

Totodată, în Declaraţie stabilim dezvoltarea cola
borării în toate domeniile de activitate, atît bilate
ral cit şi pe plan internaţional, in lupta împotriva 
politicii imperialiste de forţă şi dictat, pentru afir
marea în lume a politicii noi, de egalitate şi res
pect între toate naţiunile lumii, pentru respectarea 
dreptului fiecărui popor de a fi pe deplin stăpîn 
pe destinele sale. Pornind de la toate aceste consi
derente înscrise în Declaraţia comună, apreciez că 
ea constituie un moment de o importanţă deosebită 
pentru relaţiile dintre partidele şî popoarele noas
tre şi că va contribui mult la dezvoltarea colabo
rării viitoare.

Doresc să exprim şi cu acest prilej felicitări Par
tidului African al Independenţei din Guineea-Bissau 
şi Insulele Capului Verde, întregului dv. popor cu 
prilejul constituirii republicii şi proclamării inde
pendenţei! Vă urez succes deplin in lupta pentru 
izgonirea definitivă a colonialiştilor, pentru conso
lidarea şi dezvoltarea independenţei şi suveranită
ţii statului!

Sínt convins că colaborarea noastră corespunde 
pe deplin atît intereselor partidelor şi popoarelor 
noastre, cît şi cauzei generale a dezvoltării pro
gresiste a omenirii, a luptei antiimperialiste, anti
colonialiste, a păcii şi colaborării între popoare.

încă o dată urez poporului din Guineea-Bissau 
succese depline în întreaga sa activitate, bunăstare 
şi fericire! (Aplauze).

Cuvîntul tovarăşului 
Aristides Pereira

Stimate tovarăşe Ceauşescu,
Stimaţi tovarăşi,

Ajunşi la capătul vizitei noastre tn România, aş 
dori, in numele delegaţiei mele, să exprim aici în
treaga noastră recunoştinţă şi întreaga noastră gra
titudine pentru modul cordial şi amical în care am 
iost primiţi în frumoasa dumneavoastră ţară, pre
cum şi pentru modul în care s-au desfăşurat toate 
convorbirile noastre, care dovedesc întreaga noas
tră comunitate de opţiuni şi de puncte de vedere. 
Astfel, am ajuns la semnarea acestui document a 
cărui importanţă a fost atît de bine subliniată de 
tovarăşul Ceauşescu. Noi sintern foarte conştienţi 
de însemnătatea acestui document de importanţă 
istorică în această fază a luptei noastre după pro
clamarea statului.

Noi ştim că acest document va contribui in mod 
eficace la întărirea afirmării statului nostru pe plan 
internaţional.

Deci, noi plasăm semnarea acestui document în 
cadrul ajutorului pe care* l-am primit întotdeauna 
din partea României şi sîntemy absolut încredinţaţi 
de aducerea la îndeplinire a angajamentelor asu
mate prin acest document. Nu numai că ne anga
jăm să respectăm aceste angajamente asumate in 
aceste documente, dar credem că datoria noastră 
în acest moment este de a face tot ce ne stă în 
putinţă pentru a accelera lupta şi a desăvîrşi eli
berarea totală a ţării noastre, pentru ca să putem 
dezvolta şi mai bine relaţiile care s-au statornicit 
între ţările noastre pe baze noi. Pe de altă parte, 
dorim să urăm poporului român să obţină cele mai 
mari succese în continuarea celor obţinute piuă 
acum în ediîicarea patriei socialiste şi pentru pro
gresul şi iericirea tuturor. (Aplauze).

La sediul Naţiunilor Unite s -a  
distribuit, oa docum ent ofic ia l al 
O.N.U., „D eclaraţia  solem nă comună a 
R.S. România ş i Republicii Columbia“

Naţiunile Unite 16 — Corespondentul Agerpres, 
C. Alexandroaie, transmite: La sediul Naţiunilor 
Unite din New York s-a distribuit, ca document ofi
cial al O.N.U., „Declaraţia solemnă comună a Repu
blicii Socialiste România şi Republicii Columbia", 
semnată la Bogota Ia 12 septembrie 1973, cu prile
jul vizitei oficiale a preşedintelui Consiliului de 
Stat al României, Nicolae Ceauşescu, în această 
ţară.

STAVILA RISIPEI
L

La S. M. A. N ocrich

SI
ÍLECTHICA

Robinetele de la carburanţi 
sin t bine reglate

Un colectiv pentru care criteriul de 

bază a i activităţii este eficienţa
Am revăzut atelierul de mase 

plastice • din cadrul întreprin
derii judeţene de industrie lo
cală, după o perioadă, relativ 
lungă (aproximativ un an). Ştiam 
ca aici se fabrică stilouri şi 
pixuri. Lucrurile, insă s-au 
schimbat. Dar să-l lăsăm pe şe
ful acestui atelier, Dionisie 
Prişcă să ni-l înfăţişeze aşa 
cum arată la această oră,

— Am considerat că numai cu 
producţia de stilouri şi pixuri 
nu putem face faţă sarcinilor de 
creştere a producţiei 'şi a pro
ductivităţii muncii. Şi apoi, tre
buia să ne gindim şi la Spori
rea eficienţei economice a uni
tăţii noastre, la acţiunea de di
versificare. Aşa s-a ajuns la 
ideea de a fabrica diferite repere 
de mase plastica pentru terţi. 
In acelaşi timp, pentru a da pro
ducţiei noastre un tot mai pro
nunţat caracter de industrie lo
cală am introdus în fabricaţie şi 
alte produse cum sínt bătătoa

rele de spumă, suporturi de sco
bitori etc.

Sigur, la prima vedere nu 
pare nimic spectaculos. O pro
ducţie oarecare, producţie care 
nu pare cu nim ic mai com
plicată decît cea cunoscută pînă 
în prezent, de injectară a mase
lor plastice pentru formarea cor- 
purilor de stilou, apoi finisarea 
şi montarea lor.

Vizita prin încăperile acestui 
mic atelier de producţie, a în
semnat pentru noi edificarea 
totodată asupra unor lucruri care 
trebuie privite cu mai multă u- 
tenţie, asupra unei activităţi 
care înmănunchiază multă mun
că şi mai ales devotament şi pri
cepere. ,

în ce priveşte producţia de 
stilouri şi pixuri, s-au făcut ci- 
teva îmbunătăţiri in organizarea 
fluxului tehnologic, activitatea 
de montaj desfăşurîndu-.se pe 
tipuri de produse. Nu a presu
pus nici cheltuieli suplimentare,

nici întărirea asistenţei tehnice 
şi totuşi treaba merge mai bine. 
La această oră se află în pro
ducţie cinci tipuri de stilouri şi 
trei de pixuri. Citeva operaţii în 
plus, fiind vorba şi de unele re
pere metalice, se execută la bă
tătorul de spumă, un articol 
practic şi totodată estetic.

Am lăsat în mod voit la urmă 
activitatea despre care, cu atîta 
mindrie ne-a vorbit maistrul 
Dionisie Prişcă. S-au executat 
aici circa 15 repere din mase 
plastice, repere dare coticură . la 
fabricarea Daciei 1300, cit şi a 
turnurilor de răcire de la Ter
mocentrala Rogojelu.

„La ora actuală, spunea şeful 
atelierului — valoarea colaboră
rilor reprezintă 25 la sută din 
totalul producţiei noastre. Avem 
comenzi suficiente, colaborarea

(Continuare în pag. a IV-a) 
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Maria Muciin -  una din muncitoarele harnice ale fabricii „Dum- 
Sîbiu Ia locul eu de muncă Foto; FRED NUSS

Depunind o susţinută activitate în 
vederea realizării lucrărilor agrico
le de sezon, mecanizatorii de ia 
S.M.A. Nocrich şi-au unit eforturile, 
încadrîndu-se în ampla acţiune ce 
se desfăşoară în întreaga ţară pe li
nia economisirii carburanţilor. în 
fiecare secţie se dă în prezent bă
tălia împotriva risipei printr-o mai 
bună utilizare a tractoarelor Ia exe
cutarea ogoarelor de toamnă, admi
nistrarea îngrăşămintelor naturale, 
transportul din cîmp al cocenilor, 
prin evitarea mersului în gol şi alte 
măsuri. Este demn de menţionat fap
tul că în cursul acestui an, in cadrul 
staţiunii s-au economisit circa 16 mii 
litri motorină.

Şeful secţiei Nocrich, Ilié Botoş, 
secretar al Comitetului de partid pe 
S.M.A., afirmă că toţi tractoriştii au 
înţeles să se încadreze în acţiunea 
de economisire a carburanţilor. Co
lectivul secţiei a analizat posibilită
ţile de care dispune si a ajuns la 
concluzia că prin „reglarea* corectă 
a robinetelor pot economisi lunar 
în jur de 1 600 litri motorină, cu ca
re să lucreze apoi cel puţin 2 zile. 
De altfel, de ta începutul anului şi 
pînă în prezent „zestrea* secţiei ia 
acest capitol a ajuns la peste 6 mii 
litri motorină. Ion Adam, Wilhelm 
Schuster, loan Ganea, Andrei Mihai, 
Miron Lup, loan Borghină sínt doar 
o parte din tractoriştii secţiei care, 
în activitatea lor, dau dovadă de 
multă iniţiativă. Din rîntlul acestor 
oameni a apărut ideea, deosebit de 
valoroasă, ca în timpul reparaţiilor, 
la spălatul pieselor să nu se mai 
utilizeze motorină, ci apă caldă cu 
sodă. In acest tei, în perioada de re
paraţii, se. vor putea economisi pesie 
800 litri motorină. Dintr-un calcul 
sumar reţinem faptul că, aplicîndu- 
sa procedeul propus în cele cinci 
secţii a!e S.M.A. Nocrich, economiile

da motorină vor depăşA ® im te »-
nual.

O altă secţie în. care se .remarcă 
preocuparea pentru combaterea risi
pei de carburanţi este cea din Mar- 
pod. Tractoriştii sínt angrenaţi în 
executarea lucrărilor de sezon. După 
cite spunea şeful secţiei. Andrei 
Untch, mai sínt de executat arături 
de toamnă pe circa 300 hectare şi 
de transportat cocenii de pe 100 hec
tare. La aceste lucrări sínt folosite 
14 tractoare, din cele 18 aflate în 
dotarea secţiei. Se consumă zilnic 
nu mal puţin de 1 000 litri motorină. 
Reducerea consumului şi evitarea ri
sipei sint urmărite şi aici cu multă 
atenţie. „Ne preocupă pe toţi aceas
tă problemă, declară şeful secţiei, 
pentru că este vorba de un bun al 
nostru, al tuturor. Am hotărît ca în 
12 zile lucrătoare din lună să econo
misim cel puţin 900 litri carburanţi, 
cu care să lucrăm o zi. Vom urinări 
ca la alimentarea tractoarelor, rezer
voarele să fie umplute numai pînă 
la nivelul admis pentru ca la ba
lansări să nu se facă risipă de mo
torină. în timpul lucrului, mai ales 
la arături, se va merge cu viteza op
timă, cunoscut fiind faptul că la for
ţare tractorul înregistrează un con
sum mai mare de motorină. Se va 
acorda totodată o mai mare atenţie 
reglării corecte a maşinilor agricole 
tractate sau purtate. Toate acestea 
sínt măsuri la care an subscris Za- 
haria Mayer, Pantelimon Bălan, Şte
fan Schuster, loan Munteanu, Pavel 
Hurdubeţ şi toţi ceilalţi tractorişti“.

Şi la secţia din Alţîna robinetele 
de Ia carburanţi sínt bine reglate. 
Din situaţia contabilă aflăm că eco
nomiile de carburanţi realizate sici 
pînă la 1 noiembrie a.c. depăşesc 
4 000 litri. Este încă un succes pa 
frontul luptei împotriva risipei de 
carburanţi.

V», SADE I!
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oara ca In judeţul Timiş une
ia întreprinderi agricole de stat 
să obţină producţii mai mici decit 
cooperativele, cînd este cunoscut 
că ele au dispus, şi în acest an, de 
mai multe îngrăşăminte şi de o me
canizare mai bună decît cooperati
vele agricole? Este clar că depindea 
şi depinde de fiecare organizaţie de 
partid judeţeană, de activitatea pen
tru unirea eforturilor tuturor lucră
torilor din agricultură, obţinerea 
unor rezultate bune în executarea 
lucrărilor agricole, în producţie.

Există o serie de neajunsuri şi în 
alte domenii ale activităţii organe
lor de partid, cum sínt cele privind 
soluţionarea unui şir de probleme 
legate de ridicarea nivelului de trai 
al oamenilor muncii. Nu pot trece 
cu vederea faptul că multe comitete 
judeţene nu realizează nici în acest 
an construcţiile de cămine pentru 
tineret planificate, în pofida faptului 
că fiecare judeţ ridică continuu 
problema spaţiilor necesare pentru 
cazarea tineretului. S-au pus la dis
poziţie mijloacele financiare şi ma
teriale necesare — inclusiv fonduri 
suplimentare — dar nu s-au luat 
măsurile corespunzătoare pentru 
realizarea căminelor. Nici în ce pri
veşte creşele, căminele de copii, şi 
— în unele judeţe — locuinţele, pre
vederile nu se realizează în între
gime. Soluţionarea acestor probleme 
depinde de fiecare judeţ; nimeni nu 
va putea veni să soluţioneze aceste 
probleme în locul organizaţiei de 
partid respective!

Se poate spune deci că pe lingă 
rezultatele bune — aş putea spune 
unele deosebit de bune — obţinute 
în realizarea planului în industrie, 
există o serie de lacune foarte se
rioase în activitatea judeţelor, rămî- 
neri în urmă într-o serie de do
menii, care umbresc într-un anumit 
sens rezultatele din alte sectoare de 
activitate. Aceasta arată că nu în
totdeauna organele de partid urmă
resc consecvent mersul înainte, pe 
toate fronturile, în mod uniform, al 
activităţii pentru realizarea progra
mului stabilit de Congresul al X-lea. 
Aceasta demonstrează existenţa unor 
manifestări de formalism, de biro
cratism în activitatea unor organi
zaţii de partid care se mulţumesc 
cu măsuri generale, cu hotărîri şi 
şedinţe fără eficienţă practică, şi nu 
acţionează pentru cuprinderea şi 
organizarea concretă a tuturor pro
blemelor din sectoarele lor de acti
vitate. Lipsurile se datoresc şi ne
glijării de către unele organizaţii a 
organizării controlului şi acordării 
ajutorului necesar îndeplinirii hotă- 
rîrilor, faptului că nu acordă aten
ţia corespunzătoare repartizării for
ţelor în sectoarele hotărîtoare ale 
activităţii, promovării şi pregătirii 
cadrelor.

Trebuie să recunoaştem deschis 
că, pornind de la rezultatele bune 
pe care le obţinem într-o serie de 
domenii, de la creşterea în ritm înalt 
a economiei noastre, şi-a făcut loc 
o anumită stare de automulţumire. 
Ca urmare, sínt trecute cu vederea, 
nu se acordă atenţia cuvenită unor 
fenomene negative, se manifestă  ̂ o 
anumită slăbire a exigenţei, a spiri
tului de răspundere, a disciplinei. 
Or, exigenţa şi disciplina sínt ce
rinţe esenţiale în întreaga activitate 
de partid şi de stat, în oricare do
meniu de activitate. Există o anu
mită îngăduinţă faţă de lipsuri şi 
abateri. De altfel, chiar în şedinţa 
de astăzi, s-au manifestat asemenea 
atitudini. Unii tovarăşi au încercat 
să demonstreze că au făcut totul, 
iar cauzele lipsurilor trebuie cău
tate în altă parte, nu la cei vino
vaţi de ele. Este clar că înqăduinţa, 
încercările de justificare a lipsurilor 
şi abaterilor nu sínt de natură să 
ajute la înlăturarea rapidă a aces
tora, la unirea eforturilor maselor 
largi populare, îţi frunte cu comu
niştii, pentru înfăptuirea în bune 
condiţiuni a marilor obiective ale 
construcţiei socialiste.

Mă âşteptam ca, în consfătuire, să 
se vorbească într-un spirit mai cri
tic, să apară şi luări de poziţii au
tocritice mai ferme faţă de lipsu
rile proprii. Cîţiva tovarăşi au fă
cut, destul de timid, referiri critice 
şi, mai timid, autocritice. Aceasta 
dovedeşte o anumită tocire a spiri
tului critic şi autocritic în munca 
unor organizaţii de partid. Această 
stare de lucruri trebuie să ne atragă 
foarte serios atenţia întrucţt ea poate 
reprezenta un pericol pentru acti
vitatea noastră! Sîntem o organiza
ţie revoluţionară, trebuie să tindem 
întotdeauna spre o analiză exigentă 
a muncii noastre. Trebuie să privim 
totdeauna in spirit critic ceea ce 
am înfăptuit — fireşte nu în sensul 
de a nega realizările, ci de a des
prinde învăţăminte pentru activitatea 
viitoare. Cu atît mai mult trebuie 
să facem aceasta cînd în muncă se 
manifestă lipsuri şi greşeli. Ana
liza critică este o obligaţie pentru 
fiecare organizaţie, pentru fiecare 
activist de partid. Pînă la urmă a- 
resta este un criteriu de apreciere 
a maturităţii activiştilor, a organi
zaţiilor de partid. Cred că nu mai 
este necesar să subliniez că cri-

a şi autocritica constituie una 
'din metodele importante ale muncii 
de partid. Se poate spune că ea este 
o forţă motrice a mersului nostru 
înainte. In orice caz este metoda de 
a analiza realitatea, de a descoperi 
lipsurile, de a asigura progresul. 
De aceea, trebuie să acţionăm pen
tru creşterea exigenţei în analiza
rea activităţii noastre. Trebuie să 
facem aceasta chiar dacă avem re
zultate bune — pentru că în acest 
caz şî spiritul de exigenţă trebuie 
să fie §j luai dezvoltat

Este de înţeles că dacă tn munca 
organizaţiilor de partid nu s-ar ma
nifesta o serie de lipsuri, rezultatele 
pe care le-am obţinut în activitatea 
noastră ar fi putut fi şi mai mari. 
Am fi putut realmente să ne prezen
tăm — nu numai în domeniul eco
nomic, ci în întreaga noastră activi
tate — cu succese şi mai mari. Es
te cu atît mai necesar să subliniez 
acest lucru cu 'cît, după cum cunoaş
teţi, în faţa tuturor organizaţiilor de 
partid stau, în continuare, sarcini 
tot mai complexe, de mare răspun
dere. Au trecut, practic, trei ani din 
acest cincinal. în anii care vin tre
buie să facem eforturi şi mai mari 
pentru a realiza cincinalul înainte 
de termen, aşa cum s-au angajat un 
mare număr de organizaţii de par
tid, de colective de oameni ai mun
cii, aşa cum a stabilit Conferinţa 
Naţională a partidului. Rezultatele 
bune obţinute pînă acum demon
strează că avem reale posibilităţi de 
a realiza cincinalul înainte de ter
men. Unele organizaţii judeţene şi 
colective de oameni ai muncii îşi 
vor putea chiar depăşi angajamente
le.

Stimaţi tovarăşi.
Ne aflăm acum în faţa sarcinilor 

anului 1974. Proiectul planului îl 
cunoaşteţi, el nu va suferi mari mo
dificări. Sarcinile pe bare le-aţi pri
mit în vara acestui an şi care au 
fost dezbătute în întreprinderi au 
rămas în linii generale aceleaşi. Nu 
doresc însă să rpă refer acum la 
planul pe 1974. Vom face aceasta la 
plenara Comitetului Central. Vreau 
numai să atrag atenţia asupra cîtor- 
va probleme care trebuie să preocu
pe în mod deosebit comitetele jude
ţene de partid. Desigur, pornind de 
la faptul că planul este cunoscut de 
aproape 6 luni de zile, sper că au 
fost luate toate măsurile pentru or
ganizarea corespunzătoare a pregă
tirii sale, pentru înfăptuirea sarcini
lor chiar din primele zile, din prima 
lună a anului viitor.

Ceea ce trebuie iă reţină în mod 
deosebit atenţia este faptul că în 
1974 va interveni o modificare se
rioasă în ce priveşte orientarea in
vestiţiilor. Se vor reduce investiţii
le în construcţii industriale şi agri
cole cu circa 5 miliarde de lei fată 
de prevederile planului, orjentînd 
aceste fonduri spre dotarea cu ma
şini şi utilaje a spatiilor existente. 
Această măsură este impusă de fap
tul că avem multe spaţii construite 
şi neutilate corespunzător cu maşini 
şi instalaţii. Este cu totul neecono
mic să construim noi spaţii produc
tive pe care să le ţinem neutilizate. 
Dispunem actualmente de circa 500 
mii de metri pătraţi construcţii, dar 
utilaţi în mod necorespunzător. Cred 
că nu este judeţ unde să nu existe 
hale neutilizate la capacitatea lor. 
Măsura la care m-am referit va asi
gura o mai biină folosire a mijloace^ 
lor financiare şi materiale, creşterea 
eficienţei economice a investiţiilor.

Este necesar ca fiecare comitet ju
deţean să analizeze, împreună cu 
conducerile întreprinderilor, cu oa
menii muncii, situaţia spaţiilor de 
producţie existente şi să propună 
măsuri în vederea dotării lor com
plete cu maşini şi utilaje. Trebuie 
să se analizeze modul în care sínt 
organizate chiar întreprinderile com
plet utilate. Şi în aceste unităţi exis
tă posibilitatea ca, printr-o organiza
re mai raţională a spaţiului, a am
plasării maşinilor, a fluxului de pro
ducţie, să se obţină spatii suplimen
tare, pe care să Ie dotăm cu maşini 
şi utilaje, asigurînd o creştere mai 
rapidă a producţiei.

Deci această măsură reprezintă nu 
o reducere generală a investiţiilor, 
ci o orientare a lor spre dotarea cu 
utilaje, cu maşini, pentru a se ob
ţine o sporire mai rapidă a produc
ţiei şi o creştere mai mare a eficien
ţei economice. In general, avem în 
vedere ca, în viitor, să nu mai alo
căm fonduri pentru crearea de spa
tii productive pînă nu asigurăm do
tarea completă a spaţiilor existente. 
Vom construi numai în măsura tn 
care avem asigurate utilajele şi ma
şinile necesare pentru noile spaţii. 
Apelez la comitetele judeţene de 
partid să analizeze exigent, cu cel 
mai înalt spirit de răspundere, a- 
ceastă problemă.

In planul pe 1974 se propun, de 
asemenea, un sir de măsuri noi cu 
privire la creşterea mai accentuată 
a eficientei economice: reducerea
cheltuielilor de producţie şi a consu
murilor materiale, încă exagerat tie 
mari, creşterea productivităţii mun
cii, îmbunătăţirea calităţii produc
ţiei. tn general, anul 1974 va trebuii 
să marcheze o accentuare a preocu
părilor pentru ridicarea eficienţei e- 
conomice, pentru îmbunătăţirea ca
litativă a întregii activităţi din eco
nomie.

Din economiile pe care le reali
zăm prin reducerea investiţiilor in 
construcţie vom aloca suplimentar 
unele sume pentru importuri de u- 
titaje si maşini, grăbind utilarea spa
tiilor pe care le avem. Totodată, 
trebuie să punem un accent mai ma
re pe producerea de către fiecare 
întreprindere — si în primul rînd, 
desigur, de către întreprinderile 
constructoare de maşini şi utilaje, 
a maşinilor-unelte şi instalaţiilor ne
cesare dotării rapide a spaţiilor de 
producţie construite.

O altă problemă asupra căreia do
resc să atrag atenţia — si care cred 
că vi s-a impus, cu toată seriozita
tea, în ultimele zile — este aceea 
a energiei şi combustibilului. De 
altfel, astăzi a apărut în presă hotS- 
rîrea Comitetului Executiv cu pri
vire la măsurile de economisire a 
combustibililor şi energiei electrice.

Problema în sine vă este, desigur, 
clară, nu trebuie să insist acum asu
pra ei.Ceea ce trebuie înţeles este 
că consumul de energie şi combusti
bil a crescut la noi într-un ritm 
foarte rapid, mai rapid chiar decît 
dezvoltarea economică şi creşterea 
venitului naţional. Sporul consumu
rilor este în neconcordantă cu creş
terea venitului . national. De aceea, 
noi am stabilit mai de mult o serie 
de măsuri pentru a se pune ordine 
în această privinţă. Vă sínt cunos
cute măsurile stabilite în acest sens 
în 1971 şi 1972 de către Comitetul 
Executiv şi de către plenarele Co
mitetului Central al partidului. Anul 
acesta, pornind de la constatarea 
dezvoltării mai rapide a consumului 
de energie decît în general a eco
nomiei şi a venitului national, am 
stabilit sarcina realizării unui ra
port  ̂mai just între dezvoltarea eco
nomiei şi consumul de combustibil 
şi energie. Am propus încetinirea 
consumului de combustibili şi ener
gie şi orientarea dezvoltării econo
miei noastre astfel incit să asigu
răm creşterea venitului naţional, a 
avuţiei societăţii, cu un consum mai 
mic de combustibil si energie.

Desigur, orientarea generală de a 
asigura dezvoltarea mai rapidă a 
producţiei de energie, faţă de alte 
ramuri ale economiei naţionale, a 
fost justă; unii au înţeles însă de 
aici că trebuie şi să consumăm mai 
multă energie decît este necesar. 
Problema consumului de combustibil 
şi energie este strîns legată de în
treaga dezvoltare a economiei noas
tre. Am stabilit — şi se va pre
zenta şi plenarei — un program de
taliat privind măsurile ce trebuie 
luate pentru reducerea acestui con
sum. Măsurile vizează reorientarea 
dezvoltării industriei, reducerea con
sumurilor şi a risipei în însăşi pro
ducţia de energie — care este de 
17 la sută din producţia totală de 
energie — precum şi a consumurilor 
mari dintr-o serie de Industrii cu 
tehnologii învechite. Vom elabora 
un program cuprinzător care, în ur
mătorii cîtiva ani, va duce la lichi
darea acestei stări de lucruri.

Legat de aceasta se pune problema 
reducerii consumului general de e- 
nergie, în toate domeniile — între
prinderi, iluminat public, consum 
casnic etc. Va apare în următoarele 
zile un decret care va reglementa 
foarte precis această problemă.

Atrag foarte serios atenţia asupra 
necesităţii de a se pune capăt ori
cărei risipe în consumul de energie. 
Am ajuns la concluzia că putem re
duce iluminatul public, al institu
ţiilor şi birourilor, al întreprinderi
lor, în medie cu 50 Ia sută. Cred 
că putem realiza uşor această redu
cere. Comitetul Executiv a stabilit
0 reducere cu 4 000 000 000 kW/ore 
pe an energie electrică şi cu circa
1 milion jumătate tone petrol, ur- 
mînd să continuăm eforturile spre 
a ajunge la 2 milioane. Este necesar 
să fie luate măsuri imediate pentru 
a se pune ordine desăvîrşită în a- 
cest domeniu. Se va trece la ela
borarea de noi norme pentru ilumi
natul public, inclusiv în birouri, 
deoarece normele existente în pre
zent favorizează risipa.

Abordarea problemelor legate de 
economia de energie şi combustibil 
In tara noastră nu este legată direct 
de situaţia din Orientul Mijlocia. 
Independent de aceasta, problema se 
afla în pregătire. Unele măsuri au 
fost de altfel luate anterior — de
sigur nu cu toată fermitatea. Studiile 
au fost prea mult tergiversate. A- 
cum avem suficiente date pentru a 
trece la măsuri corespunzătoare.

Deci problemele asupra cărora tre
buie să ne concentrăm, în legătură 
cu planul pe anul viitor, privesc re
orientarea investiţiilor în sensul 
arătat, creşterea eficienţei econo
mice, cu tot ceea ce decurge de aici, 
reducerea consumului de energie şi 
combustibil. Desigur, nu înseamnă 
că celelalte sarcini nu trebuie să 
se bucure de atenţie. Vom discuta 
despre ele la plenara Comitetului 
Central.

Fiecare organizaţie de partid tre
buie să pună în continuare în cen
trul activităţii înfăptuirea progra
mului trasat de Congresul al X-lea 
şi de Conferinţa Naţională ale parti
dului. Sínt necesare măsuri con
crete, in funcţie de situaţia fiecărei 
uzine, pentru lichidarea unor greu
tăţi şi neajunsuri. Trebuie să se ur
mărească zilnic realizarea măsurilor 
stabilite. Dacă problemele vor fi 
analizate doar Ia trimestru sau la 
semestru, nu se va putea interveni 
operativ pentru remedierea neajun
surilor. Nu trebuie lăsată la o parte 
sau amînată rezolvarea problemelor 
mai grele; acestea trebuie soluţio
nate cînd apar. Să nu creadă nimeni 
că asemenea probleme se vor sohir 
tiona de la sine, că se vor face mi
nuni si cei tn cauză vor scăpa de 
greutăţi. Dimpotrivă, a trece pe 
lingă neajunsuri şi greutăţi sau a 
închide ochii înseamnă a face ca 
acestea să se amplifice, să provoace 
consecinţe grave. Nu trebuie să fie 
scăpate din vedere nici o întreprin
dere, nici un domeniu de activitate 
unde se ivesc greutăţi, pînă nu se 
soluţionează pînă la capăt proble
mele, oricît ar fi ele de complicate!

Stimaţi tovarăşi,
Trebuie să recunoaştem deschis 

că nu peste tot s-a acordat atenţia 
necesară problemelor conducerii, 
îmbunătăţirii metodelor şi stilului 
de muncă, cunoaşterii temeinice a 
tuturor laturilor activităţii, planifică
rii cît mai bune a muncii organi
zaţiilor de partid. Din această cauză, 
unele organizaţii nu reuşesc să cu
prindă bine toate sectoarele de ac
tivitate. Munca de conducere presu
pune o bună repartizare a forţelor,

o bună planificare a activităţii, ast
fel incit nici o latură a muncii să 
nu fie scăpată din vedere nici un 
moment. Avem un program clar, un 
plan mobilizator. în aceste condiţii, 
munca organizatorică devine hotărî
toare pentru realizarea în bune con- 
diţiuni a sarcinilor prevăzute pentru 
asigurarea mersului nostru hotărît 
înainte. De aceea, se impune să a- 
cordăm o mai mare atenţie muncii 
de organizare, insistînd asupra creş
terii exigentei şi spiritului de răs
pundere al organelor şi organizaţii
lor de partid, al conducerilor între
prinderilor şi unităţilor economico- 
sociale.

O mare importanţă are repartiza
rea justă a forţelor în domeniile ho
tărîtoare ale activităţii noastre. în> 
acest domeniu mai avem multe de 
făcut. Aţi putut constata cu toţii că 
acolo unde s-a acordat atenţie aces
tei probleme, unde s-au mobilizat si 
repartizat corespunzător forţele de 
care dispune fiecare judeţ, s-au pu
tut realiza lucruri minunate. Judeţe
le noastre dispun de suficiente forte 
pentru a putea soluţiona în bune 
condiţii problemele complexe care 
le stau în faţă.

De asemenea, trebuie să ne ocu
păm cu mai multă exigenţă de pro
movarea şi creşterea cadrelor, Unind 
seama de cerinţele noi ale dezvoltă
rii societăţii noastre. Unele din ne
ajunsurile pe care le avem se dato
resc faptului că nu ne ocupăm sufi
cient de asigurarea tuturor sectoare
lor cu cadre capabile, bine pregăti
te din toate punctele de vedere, atît 
profesional cît şi politic, cu spirit 
de răspundere şi calităţi organizato
rice. Se impune să realizăm în con
diţii mai bune hotărîrile de partid 
şi prevederile legii cu privire Ia 
promovarea şi creşterea cadrelor. 
S-au făcut, desigur, progrese în a- 
această direcţie. In cursul consfătui
rii am pus întrebări legate de aceas
tă problemă. încă nu facem o selec
ţie corespunzătoare a cadrelor în 
sensul hotărîrilor şi al legii. Nu ve
rificăm suficient cunoştinţele şi ca
lităţile oamenilor, pentru a-i selec
ţiona şi promova în raport cu capa
citatea lor de a soluţiona probleme
le;- Nu procedăm aşa cum prevăd 
hotărîrile de partid şi legile, de a 
supune cadrele unor concursuri şi 
verificări, precum şi aprecierii lor 
de către masele de oameni ai mun
cii.! Este necesar să acordăm mai 
multă atenţie creării unei puternice 
rezerve de cadre — reală, nu forma
lă — în toate domeniile de activita
te, care să corespundă prevederilor 
de perspectivă ale dezvoltării eco
nomiei şi celorlalte sectoare ale 
vieţii sociale. Fiecare organizaţie de 
partid judeţeană să-şi formeze un 
fond de cadre de care să se ocupe 
permanent, pe care să-l crească spre 
a avea oricînd la îndemînă oameni 
care să poată fi promovaţi în orice 
domeniu. Nu este suficient să în
scriem un număr de persoane pe o 
listă — aceasta nu înseamnă rezervă 
de cadre. Trebuie să ne ocupăm de 
formarea şi creşterea 'oamenilor. 
Formarea cadrelor cere mult timp 
şi ea se poate realiza numai în mun
că, în lupta pentru îndeplinirea ho- 
tărîrilor, pentru învingerea greută
ţilor. Aceasta presupune ca oamenii 
să fie puşi să muncească, verifieîn- 
du-se aptitudinile şi capacităţile lor 
nu după vorbe, ci după felul cum 
îndeplinesc hotărîrile şi sarcinile ce 
le sínt încredinţate.

Este necesar să acordăm mai mul
tă atenţie pregătirii cadrelor de spe
cialitate, inclusiv a muncitorilor ca
lificaţi. Multe lipsuri se datoresc 
faptului că nu reuşim să asigurăm 
forţa de muncă necesară, calificată, 
pentru schimbul II şi III. Unele or
ganizaţii de partid au luat măsuri bu
ne în această privinţă, dar consider 
că s-a făcut totuşi puţin. Fiecare 
comitet judeţean trebuie să organi
zeze şi să urmărească nemijlocit ac
tivitatea de pregătire şi de formare a 
forţei de muncă, a cadrelor de mun
citori calificaţi, de maiştri, în raport 
cu necesităţile dezvoltării social-eco- 
nomice, cu prevederile de plan. A- 
ceastă muncă trebuie să se desfăşoa
re nemijlocit sub conducerea orga
nizaţiei de partid judeţene. Ea nu 
este o problemă — cum au spus unii 
tovarăşi aici — numai a ministeru
lui. Desigur, au răspundere şi minis
terele, are răspundere şi Ministerul 
Invăţămîntului, dar problema forţei 
de muncă din fiecare judeţ nu se 
poate soluţiona din Bucureşti. Ea 
trebuie soluţionată de către fiecare 
comitet judeţean de partid. Problema 
pregătirii cadrelor necesare pentru 
activitatea economică, inclusiv pen
tru conducerea activităţii economice, 
trebuie rezolvată de fiecare comitet 
judeţean în parte! In fiecare judeţ 
este necesar să se întocmească un 
program în acest scop, asigurîndu-se 
condiţii pentru pregătirea corespun
zătoare a tuturor cadrelor necesare. 
Avem o lege cu privire Ia ridicarea 
cunoştinţelor profesionale şi tehnice 
ale inginerilor, tehnicienilor, şi 
muncitorilor. Ia reciclarea lor, la ri
dicarea cunoştinţelor lor generale. 
Fiecare comitet judeţean, împreună 
cu întreprinderile trebuie să întoc
mească un pragram de ridicare a ca
lificării forţei de muncă, să contro
leze zi de zi, săptămînă de săptămî- 
nă cum este organizată activitatea 
de perfecţionare profesională a mun
citorilor, tehnicienilor şi inginerilor. 
Să acordăm, de asemenea, mai multă 
atenţie organizării unor cursuri spe
ciale cu proiectanţii, cu cercetătorii 
din institutele ştiinţifice. Să dezba
tem în acest cadru şi proiectele exe
cutate — atît cele buue cît şi cele 
proaste — pentru a trage învăţămin
te. Să procedăm similar şi cu cadre
le din cercetare. Toată această mun
că trebuie să se desfăşoare sub În
drumarea şi controlul organizaţiilor

de partid, ca de altfel munca în toa
te domeniile.

M-am oprit mai pe larg asupra a- 
cestor probleme, deoarece reparti
zarea forţelor, a cadrelor, pregătirea 
lor pentru toate sectoarele constitu
ie condiţia hotărîtoare a realizării 
cu succes a programului de făurire 
a societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate. Rezolvarea acestor pro
bleme trebuie să constituie o preo- 
cupâre centrală a tuturor organelor 
şi organizaţiilor noastre de partid.

Unele organe de partid continuă 
să manifeste tendinţa de a înlocui 
munca vie cu oamenii printr-un ma
re număr de şedinţe, studii şi hotă
rîri. Nu vreau să dau exemple, fie
care ştiţi că se ţin multe şedinţe. 
Aceasta duce la sustragerea oame
nilor, a voastră însăşi, de la munca 
concretă, pe teren, acolo unde se 
hotărăşte, pînă la urmă, soarta înde
plinirii planului, a oricărei hotărîri. 
Oricitg şedinţe vom face, oricîte ho
tărîri vom lua şi oricît de bune ar 
fi ele, vor rămîne fără efect dacă 
cea mai mare parte din timpul orga
nelor de partid, al activiştilor de 
partid şi de stat nu va fi consacra
tă activităţii concrete de rezolvare 
a problemelor, muncii vii cu oame
nii, jos în întreprinderi, în instituţii, 
în cooperative, sprijinirii soluţionă
rii problemelor noi care se ivesc în 
dezvoltarea impetuoasă a societăţii 
noastre.

O atenţie deosebită trebuie să a- 
cordăm muncii de îndrumare' şi con
trol. S-au obţinut îmbunătăţiri în 
domeniul controlului; sínt însă şi 
aici suprapuneri. Se fac controale 
prea multe şi unele, formale, neur
inate de ajutor concret pentru so
luţionarea problemelor. Uneori, du
pă ce controlul a plecat, oamenii 
continuă să nu ştie precis ce au de fă
cut, cura să acţioneze. Dimpotrivă, 
după ce pleacă controlul, uneori lu
crurile devin şi mai neclare, iar oa
menii încep să dea telefoane pentru 
a afla cum să rezolve problemele. 
Vin cîteodată în control chiar miniş
trii, cei mai în măsură să soluţione
ze problemele, şi nu rezolvă nimic. 
Se pune intr-adevăr întrebarea: ca
re e rolul controlului? Eu înţeleg 
controlul în sensul de a analiza fe
lul în care diferitele organisme asi
gură înfăptuirea sarcinilor ce le re
vin, dar şi de a ajuta practic la so
luţionarea problemelor, de a da în
drumări concrete. Numai în felul a- 
cesta controlul poate contribui la ri
dicarea nivelului activităţii noastre! 
Acest lucru este valabil atît pentru 
activitatea de partid, cît şi pentru 
cea economică. Este necesar să adu
cem îmbunătăţiri mai rapide în acest 
domeniu de activitate.

De asemenea, trebuie să acordăm 
mai multă atenţie cunoaşterii hotă
rîrilor Comitetului Central şi legilor 
ţării, precum şi aplicării lor în via
ţă. O serie de situaţii ne arată că 
nu peste tot hotărîrile şi legile ţării 
sínt aplicate în mod corespunzător. 
Obligaţia fiecărui comitet judeţean, 
a fiecărei organizaţii de partid este 
de a asigura cunoaşterea hotărîrilor 
şi legilor, de a stabili măsuri con
crete pentru aplicarea lor, de a ur
mări înfăptuirea acestora în toate 
sectoarele de activitate.

Stimaţi tovarăşi.
Este ştiut că avem un partid pu

ternic, care numără 2 366 000 de 
membri, cu o compoziţie bună, în 
oare predomină elementele muncito
reşti ce reprezintă peste 47 Ia sută 
din totalul membrilor de partid. Con
sider că primirea în partid se desfă
şoară în general bine; muncitorii re
prezintă 58,7 în acest an. A crescut 
şi procentul de femei, deşi ponderea 
femeilor în partid reprezintă încă 
doar 30 la sută — şi de aceea va 
trebui ca acestei probleme să-i a- 
cordăm în continuare atenţie. Ceea 
ce aş dori să menţionez este nece
sitatea de a manifesta mai multă
exigentă faţă de calitatea de mem
bru de partid. Cei care solicită să 
fie primiţi în partid trebuie să în
deplinească condiţiile prevăzute de 
statut din toate punctele de vedere,
inclusiv în ce priveşte nivelul de
cunoştinţe profesionale, politice şi
culturale, care le dă posibilitatea să 
înfăptuiască în bune condiţiuni sar
cinile ce le revin în calitate de co
munişti. Trebuie să ne ocupăm de 
cei care doresc să fie primiţi în par
tid, să-i îndrumăm să urmeze 'dife
rite cursuri, şcoli, să studieze, să se 
pregătească pentru a deveni membri 
ai partidului. De asemenea, trebuie 
să acordăm o atenţie mai mare, du
pă primirea în partid, activităţii de 
educare şi formare a noilor- membri 
— lucru, de altfel, valabil pentru 
toti comuniştii.

Pornind de Ia rolul important pe 
care îl au organizaţiile de partid 
din întreprinderi în unirea efortu
rilor maselor de oameni ai muncii, 
este necesar să acordăm mai multă 
atenţie felului în care se desfăşoară 
viata de partid. Trebuie să avem in 
vedere ca pe ordinea de zi a fie
cărei organizaţii de partid să stea 
întotdeauna problemele de bază, atît 
ale activităţii economice, cit si ale 
celei politice, ideologice, problemele 
principale ale activităţii generale a 
partidului nostru. Aceasta va face 
să crească rolul comuniştilor, al or
ganizaţiilor de partid în activitatea 
fiecărei unităti economico-sociale. 
Din acest punct de vedere, trebuie 
spus că mai sínt încă multe de 
făcut. Există încă manifestări de 
formalism în adunările de partid. 
Trebuie să acţionăm cu mai multă 
hotărîre în vederea Îmbunătăţirii 
activităţii de partid, a desfăşurării

adunărilor generale, care trebuie să 
fie, intr-adevăr, organisme supreme 
— aşa cum se spune, în statut. In 
adunările generale trebuie să se 
dezbată problemele principale legate 
de viata şi activitatea fiecărui 
membru de partid.

Trebuie să acţionăm pentru întă
rirea şi mai puternică a legăturilor 
organizaţiilor de partid cu masele 
de oameni ai muncii, să asigurăm 
o mai bună consultare a membrilor 
de partid, a tuturor celor ce mun- 
cesc asupra tuturor problemelor — 
atît privind întreprinderea, oraşul 
sau judeţul respectiv, cît şi proble
mele generale ale politicii interne 
şi externe a partidului şi statului 
nostru. Am mai spus şi în alte îm
prejurări că rolul conducător al 
partidului nu este o lozincă ab
stractă, generală; acest rol trebuie 
să se materializeze în felul în care 
fiecare organizaţie, fiecare membru 
de partid îşi îndeplineşte atribuţiile.

Trebuie să acordăm mai multă 
atenţie eticii comuniste. Desigur, în 
etica unui comunist esenţial este 
felul în care luptă pentru înfăptuirea 
programului general; dar nici mo
dul de gîndire şi comportarea ge
nerală a comunistului nu sínt de 
importantă minoră. Or, se pare că 
de unele probleme legate de con
cepţia filozofică a membrilor de 
partid nu se prea mai ocupă unele 
organizaţii de partid, în general pro
paganda noastră de partid. Toţi co
muniştii trebuie să aibă — şi tre
buie ajutaţi să-s! însuşească — con
cepţia materialist-dialectică despre 
societate, despre lume. Aceste pro
bleme trebuie să ne preocupe foarte 
serios în munca noastră educativă 
de formare a membrilor de partid, 
a activului de partid.

îmbunătăţirea activităţii educative 
desfăşurate de organizaţiile de partid 
este impusă de misiunea şi de ro
lul tot mai important care revin 
comunistului, organizaţiilor de partid, 
partidului nostru în societatea so
cialistă.

Am vorbit la ultimele adunări de 
la cîteva judeţe despre importanţa 
pe care o are activul de partid în 
înfăptuirea politicii noastre gene
rale. Este un lucru bun că în ju
rul comitetelor judeţene, al organi
zaţiilor de partid avem un larg ac
tiv care, pe ţară, se ridică la sute 
de mii de oameni. Acolo unde acest 
activ este folosit în mod corespun
zător, se soluţionează pozitiv multe 
probleme, comitetele judeţene şi 
organizaţiile de partid primesc un 
sprijin deosebit de eficient. Din pă
cate nu peste tot şi nu întotdeauna 
se apelează la activul de partid. 
Acesta nu este suficient consultat 
în elaborarea diferitelor măsuri şi 
hotărîri, în stabilirea căilor de în
făptuire a hotărîrilor Comitetului 
Central şi a legilor tării. Activul 
de partid nu este peste tot suficient 
antrenat în controlul şi înfăptuirea 
măsurilor şi hotărîrilor. Mulţi îşi 
aduc aminte de activul de partid 
atunci cînd dau de greu, ca să spun 
aşa. Or, trebuie apelat Ia activul 
de partid îndeosebi cînd se stabi
lesc măsurile pentru înfăptuirea 
programului nostru tocmai pentru a 
se evita apariţia unor greutăţi. 
Atrag foarte serios atenţia tuturor 
organizaţiilor de partid să folosească 
şi să antreneze mai intens activul 
de partid în întreaga lor activitate, 
să se consulte mai des cu el, să 
se ocupe de lărgirea şi împrospăta
rea lui continuă. In fond, în acti
vul de partid avem rezerva cea mai 
mare de cadre, aici putem să veri
ficăm capacitatea acestora, să asi
gurăm creşterea şi pregătirea lor.

De asemenea, trebuie să acordăm 
o atenţie mai mare activităţii comi
tetelor judeţene de partid, partici
pării fiecărui membru al acestora la 
întreaga activitate de partid, înde
plinind în acest fel o cerinţă statu
tară, dar, mai cu seamă, asigurînd 
buna desfăşurare a activităţii orga
nelor noastre de partid.

O atenţie sporită se cuvine acor
dată întăririi muncii colective în ca
drul birourilor şi secretariatelor co
mitetelor judeţene de partid. Se pare 
că nu peste tot se înţelege în mod 
corespunzător importanţa muncii co
lective. Nu peste tot, secretariatele, 
birourile comitetelor judeţene îşi 
desfăşoară activitatea la nivelul ce
rut de Comitetul Central, de legea 
de bază a partidului — statutul. 
Nu doresc să dau acum exemple. 
Atrag însă foarte serios atenţia asu
pra necesităţii intensificării în ca
drul fiecărui organ de partid, al bi
rourilor şi secretariatelor, a muncii 
colective, a asigurării unui spirit 
colegial care să permită fiecărui 
membru al acestor organe să par
ticipe din plin la desfăşurarea în
tregii activităţi.

Este necesar să acordăm în gene
ral mai multă atenţie îmbunătăţirii 
stilului şi metodelor de muncă ale 
organizaţiilor de partid, întăririi spi
ritului de partid în munca organe
lor noastre. Trebuie să recunosc că 
şi Secretariatul Comitetului Central, 
aparatul central nu intervin în unele 
probleme la timp pentru a le cla
rifica şi a pune capăt lipsurilor. 
Secretariatul Comitetului Central, 
aparatul nostru trebuie să asigure 
buna funcţionare a organelor de 
partid, să împiedice apariţia unor 
stări de lucruri negative. Aşa cum 
comitetul judeţean trebuie să asi
gure ca jos, în organizaţiile de 
partid să nu apară neajunsuri, iar 
dacă se întîmplă să apară — să in
tervină rapid Dentru a nu lăsa să 
dăinuie asemenea situaţii, secţia 
noastră organizatorică trebuie să-şi 
îndeplinească mai activ şi eficient 
atribuţiile ced revin în asigurarea 
controlului general, a înfăptuirii pre
vederilor statutului şi a normelor

vieţi! de partid în toate domeniile
de activitate.

Aici sínt şi instructorii Comitetu
lui Central şi vreau să spun că şl 
ei trebuie să fie mai exigenţi. In
structorii Comitetului Central au da
toria să controleze modul în care 
se aplică hotărîrile de partid; în 
această privinţă, ei au drepturi 
foarte largi. In conformitate cu sta
tutul, au dreptul să controleze orice 
activitate, să participe la şedinţele 
secretariatului şi biroului judeţean, 
să-şi spună părerea. Desigur, ei nu 
pot da îndrumări obligatorii, dar au 
dreptul si obligaţia să-şi spună pă
rerea; dacă consideră că părerea 
lor este bună, trebuie să informeze 

* Secretariatul Comitetului Central. 
Instructorii sínt obligaţi să analizeze 
temeinic modul cum se aplică ho
tărîrile de partid de către fiecare 
organ şi organizaţie de partid, să 
nu treacă cu vederea lipsurile, să 
informeze operativ, permanent, Se
cretariatul Comitetului Central asu
pra acestor probleme.

Noi am făcut o repartizare a Ju
deţelor şi între secretarii Comitetu
lui Central. Aceasta nu diminuează 
însă răspunderea instructorilor, nu 
micşorează răspunderea Secţiei Or
ganizatorice pentru problemele în
tregii munci de partid, pentru con
trolul aplicării hotărîrilor şi a nor
melor de partid. Aşa cum nu dimi
nuează răspunderea Secţiei de Pro
pagandă, a Secţiei de Cadre şi a 
celorlalte secţii în domeniile lor de 
activitate. Noi am stabilit răspun
derea secretarilor Comitetului Cen
tral pentru un şir de probleme mai 
generale ale activităţii judeţelor, 
pentru a exercita un ajutor mai ope
rativ într-un şir de probleme ale 
activităţii de ansamblu. Dar, în ce 
priveşte sarcinile si atribuţiile sec
ţiilor, lucrurile nu s-au schimbat cu 
nimic.

Consider că problemele stilului şi 
metodelor de muncă ale organelor şi 
organizaţiilor de partid trebuie să 
stea în viitor într-o măsură mai ma
re în fata comitetelor judeţene, tn 
faţa Secretariatului Comitetului nos
tru Central.

Stimaţi tovarăşi.
Mă voi referi acum la un alt do

meniu — şi anume la munca diver
selor organe de conducere colectivă 
a activităţii economico-sociale crea
te în ultimul timp, la sarcinile ce 
revin comitetelor judeţene şi orga
nelor de partid în îndrumarea lor. 
In procesul de perfecţionare a con
ducerii economico-sociale, al dezvol
tării democraţiei socialiste, al asi
gurării cadrului organizatoric cores
punzător pentru participarea tot mai 
largă şi mai activă a maselor popu
lare la conducerea întregii noastre 
activităţi, am creat o serie de orga
ne de conducere colectivă, începind 
cu comitetele, consiliile oamenilor 
muncii şi comisiile pe întreprinderi, 
cu controlul muncitoresc şi pînă la 
Consiliul Suprem al Dezvoltării, la 
Curtea de Conturi. Aş putea spune 
că dispunem în prezent de un sis
tem larg de organisme în care mase
le de oameni ai muncii pot participa 
nemijlocit la dezbaterea şi luarea 
hotărîrilor, la înfăptuirea diferitelor 
măsuri privind conducerea societăţii 
noastre socialiste. Este necesar Insă 
să ne ocupăm mai îndeaproape de 
organizarea activităţii acestor orga
nisme, de buna lor funcţionare, pen
tru a nu rămîne nişte organisme 
formale şi pentru a-şi putea îndepli
ni rolul important ce le revine în 
societatea noastră socialistă.

In ce priveşte comitetele şl consi
liile oamenilor muncii, fără îndoială 
că ele au o serie de rezultate bune, 
dar cred că trebuie să le acordăm 
mai multă atenţie. Trebuie să ie a- 
jutăm să devină realmente ergane 
viabile de conducere, de dezbatere 
şi înfăptuire a planurilor, a între
gului program de dezvoltare a ţării. 
In aceste organe colective sínt în
trunite cadre de conducere şi de 
specialitate, reprezentanţi ai organi
zaţiilor de partid, ai sindicatelor şi 
U.T.C.-ului, reprezentanţii direcţi ai 
oamenilor muncii, deci toţi cei care 
au cuvîntul hotărîtor în soluţiona
rea problemelor. Este, de aceea, ne
cesar să luăm măsuri pentru a asi
gura buna funcţionare şi desfăşurare 
a activităţii tuturor acestor organis
me. Cred că ar fi bine dacă perio
dic — de două, maximum de trei 
ori pe an — s-ar organiza consfătu
iri ale comitetelor şi consiliilor oa
menilor muncii pe judeţe sau oraşe, 
în cadrul cărora să se discute acti
vitatea acestora, să se facă un 
schimb de experienţă. în felul a- 
cesta vom contribui la perfecţiona
rea activităţii lor.

De asemenea, va trebui să acor
dăm mai multă atenţie bunei func
ţionări a controlului muncitoresc ju
deţean şî activităţii comisiilor de 
control muncitoresc din întreprin
deri, Unînd seama de necesitatea a* 
sigurării unei coordonări judicioase 
a controlului, creşterii eficientei lui 
în sensul în care am vorbit mai 
înainte.

Am instituţionalizat adunările ge
nerale care au o experienţă de cîti
va ani, în general bună. Am lărgii 
prin lege atribuţiunile acestor adu
nări generale. Trebuie să avem în 
vedere ca, într-adevăr, ele să dez
bată problemele de bază ale între
prinderii — planul, perspectivele 
dezvoltării, rezultatele activităţii, bi
lanţul, problemele sociale. Adunarea 
generală trebuie să devină într-ade
văr organul suprem de conducere

(Continuare în pag. a IlI-aj
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Cuvîntarea tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU 

la Consfătuirea de la C.C. al P.C.R. 
cu primii secretari şi secretarii pentru 

problemele organizatorice 
ai comitetelor judeţene de partid 

şi ai municipiului Bucureşti
(Urmare din paq. a 11-a)

şi control al activităţii întreprinde
rilor. Doresc să subliniez răspunde
rea organizaţiilor de partid din în
treprinderi, a comuniştilor de a ac
ţiona pentru creşterea rolului adu
nărilor generale — care, în fond, 
asigură unirea experienţei colective 
a tuturor oamenilor muncii, le dă 
posibilitatea de a acţiona în dubla 
lor calitate de proprietari şi produ
cători. în aceste foruri, oamenii 
muncii trebuie să-şi spună părerile, 
contribuind la înfăptuirea programu
lui de dezvoltare a societăţii noastre 
socialiste. Buna desfăşurare a tutu
ror organismelor de conducere co
lectivă, a adunărilor generale este 
o condiţie a înfăptuirii cu succes a 
obiectivelor stabilite de Congresul 
al X-lea şi Conferinţa Naţională. 
Aceasta este, in acelaşi timp, o ne
cesitate pentru asigurarea dezvoltă
rii continue a democraţiei socialiste 
în ţara noastră, a participării nemij
locite a întregului popor Ia făurirea 
conştientă- a propriului său viitor.

Sínt, desigur, rezultate bune în a- 
ceastă privinţă. Voi da un exemplu 
din Valea Jiului, de data aceasta 
pozitiv. în aplicarea măsurilor pe 
cale le-am luat recent în Valea Jiu
lui am trecut la o consultare largă, 
generală, a tuturor muncitorilor. Ám 
dezbătut măsurile cu toti membrii 
de partid, am supus votului membri
lor de partid propunerile de organizare 
a activităţii viitoare. S-a trecut apoi la 
discutarea în adunările generale cu 
toţi oamenii muncii — cu 14 000 de 
mineri — a propunerilor. S-au pus 
la vot aceste măsuri în toate adună
rile generale. Practic, ele au fost a- 
doptate în unanimitate. în acest fel, 
am aplicat în mod concret principiul 
dezbaterii colective cu masele oa
menilor muncii a problemelor care 
privesc activitatea şi viata lor. Ex
presia votului este cea mai elocven
tă pentru a vedea, într-adevăr, cum 
gîndesc oamenii, care este voinţa lor. 
Experienţa aceasta s-a dovedit deo
sebit de pozitivă. A crescut autori
tatea organizaţiei de partid, oamenii 
au înţeles că decizia luată este în
săşi hotărîrea lor; rezultatele s-au 
văzut, aşa cura am mai arătat, încă 
din prima săptămînă de muncă.

Am dat acest exemplu pentru că 
acest stil de muncă trebuie să se 
încetăţenească în practica activităţii 
noastre de partid, în relaţiile cu ma
sele de oameni ai muncii. Cînd vor
bim de consultare, de lărgirea de
mocraţiei, trebuie să ne gîndim ca 
realmente aceasta să devină condui
ta zilnică a activităţii noastre. Con
sultarea, atunci cînd sínt probleme 
importante, înseamnă a le supune 
votului organizaţiei de partid, votu
lui adunărilor generale ale oameni
lor muncii. Atunci vom putea şti 
precis dacă ceea ce am hotărît co
respunde sau nu corespunde părerii 
majorităţii. Desigur, întotdeauna se 
vor găsi şi oameni — e normal a- 
ceasta — care să aibă păreri deose
bite. Dar trebuie să pornim de Ia 
principiile democratice generale, de 
ia principiile democraţiei noastre so
cialiste, care prevăd că hotărîrile 
se adoptă cu majoritate de voturi, 
devenind astfel obligatorii pentru, 
toată lumea. Este necesar să ne e- 
cupăm mai îndeaproape de buna 
funcţionare a tuturor organismelor 
de conducere colectivă, de îmbună
tăţirea consultării cu poporul, de 
participarea maselor populare la a- 
doptarea hotărîrilor, Ia înfăptuirea 
politicii partidului şi statului nostru.

Doresc, de asemenea, să spun cî- 
teva cuvinte despre activitatea con
siliilor populare judeţene. Am dat 
acestor consilii multe atribuţiuni în 
toate domeniile; mă simt obligat în
să să spun că nu pe măsura creşterii 
atributiunilor a crescut şi spiritul de 
răspundere, gospodăresc al acestor 
organe, exigenta lor în înfăptuirea 
sarcinilor primite. Am analizat nu 
demult la Comitetul Executiv unele 
aspecte ale activităţii lor economice, 

‘care prezintă serioase deficienţe. Am 
trimis comitetelor judeţene .o sinteză 
a măsurilor pe care le-am stabilit. 
Nu mi-am propus să analizez acum 
ansamblul activităţii consiliilor popu
lare judeţene. Va trebui însă să ne 
ocupăm mai serios de ele, deoarece 
creşterea atributiunilor presupune şi 
creşterea răspunderii şi disciplinei. 
De asemenea, trebuie înţeles că spo
rirea atributiunilor nu înseamnă re
nunţarea la centralismul democratic. 
Tot ceea ce se întîmplă, pînă în ul
timul sat, trebuie să se desfăşoare 
în spiritul legilor ţării, obligatorii 
pentru toată lumea. Nimeni nu are 
dreptul să se abată de la legile sta
tului nostru! Am insistat şi insist ca 
fiecare comitet judeţean, fiecare con
siliu popular să asigure cu forte pro
prii o mai bună aprovizionare loca

lă cu legume, cartofi şi alte produ
se agroalimentare, folosind, în acest 
scop. toate posibilităţile de produc
ţie existente. Nu există judeţ care 
să nu poată produce legumele ne
cesare pentru consumul local. Sigur, 
unele pot apela la sprijin — pentru 
o aprovizionare mai timpurie — la 
judeţele de la şes, dar ele pot in 
schimb ajuta in toamnă cu produse 
care nu mai sínt la şes. Deci tre
buie asigurată o bună gospodărire 
cu forte proprii a judeţului, antre- 
nînd în această direcţie consiliul 
popular, întreprinderile de stat, co
operativele, producătorii individuali, 
toată agricultura. Ceea ce se reali
zează îi priveşte pe toti cetăţenii, 
nu numai cooperativa. Fiecare cetă
ţean din judeţ trebuie să fie antre
nat în înfăptuirea acestui program, 
să contribuie la realizarea lui, cu 
mijloacele de care dispune.

Valorificarea resurselor proprii 
nu trebuie să se facă însă în afara 
normelor generale de consum şi a- 
provizionare. Totul trebuie înscris 
în evidenţe şi raportat în mod cores
punzător. Tot ce se produce repre
zintă o parte a produsului social şi 
trebuie tratat în consecinţă. De aceea 
comitetele judeţene, ocupîndu-se de 
buna aprovizionare pe plan local, 
trebuie totodată să tină seama de 
interesele generale ale statului nos
tru, de asigurarea resurselor pentru 
fondul central de stat care permite 
satisfacerea nevoilor de consum ale 
întregului popor.

Iată în ce sens trebuie înţeleasă 
autonomia, lărgirea atributiunilor, 
concordanta acestora cu centralis
mul democratic, care nu trebuie să 
slăbească, ci, dimpotrivă, să devină 
şi mai puternic. Avem nevoie de o 
evidentă precisă pe plan central, de 
o urmărire strictă a consumurilor, 
pentru a asigura folosirea cît mai 
raţională a mijloacelor de care so
cietatea noastră dispune la un mo
ment dat! Aceasta este în interesul 
general al oamenilor muncii, al în
tregului nostru popor.

Este, de asemenea, necesar să a- 
cordăm mai multă atenţie activităţii 
sindicatelor — care au atribuţiuni 
destul de mari —, a U.T.C.-ului, a 
comisiilor şi comitetelor de femei, 
care trebuie să se bucure de un 
sprijin mai puternic din partea co
mitetelor judeţene, organizaţiilor de 
partid din întreprinderi şi instituţii, 
din comune, pentru a-şi putea în
deplini îndatoririle şi rolul impor
tant pe care îl au în societatea 
noastră. Nu vreau să înţelegeţi că 
nu am observaţii la activitatea con
ducerii acestor organizaţii; dar nu 
în acest cadru vreau să discutăm 
aceste probleme. Buna funcţionare 
a organizaţiilor de tineret, sindi
cale, de femei depinde însă şi de 
felul în care comitetele judeţene, 
organizaţiile de partid se ocupă de 
îndrumarea lor.

Trebuie, de asemenea, acordată
mai multă atenţie activităţii coope
rativelor agricole de producţie. Co
mitetele judeţene, organizaţiile de 
partid trebuie să acţioneze pentru 
unirea eforturilor cooperativelor din 
judeţ, să dezbată cu conducerile a- 
cestora problemele de bază ale acti
vităţii lor. Ele trebuie să intervină 
în buna desfăşurare a adunărilor qe- 
nerale, a consiliilor din cooperative, 
să se ocupe de desfăşurarea în con
diţii mai bune a întregii munci a 
cooperativelor. După părerea mea a 
intervenit o oarecare delăsare, o 
lipsă de preocupare în urmărirea 
bunei funcţionări a consiliilor de 
conducere a cooperativelor, a adu
nărilor generale. Or, aşa cum în 
întreprinderi consiliul oamenilor 
muncii şi adunările generale au un 
rol hotărîtor, tot aşa — ba chiar 
mai mult — buna funcţionare a 
conducerilor cooperativelor, a adu
nărilor generale din cooperative este 
esenţială pentru desfăşurarea acti
vităţii în agricultură, pentru parti
ciparea maselor ţărăneşti la activi
tatea cooperativelor.

In acest sens este nece
sar ca organele de partid, co
mitetele judeţene de partid să a- 
corde mai multă atenţie activităţii 
uniunilor cooperatiste judeţene pre
cum şi Uniunii Nationale a Coo
perativelor Agricole pentru ca aces
tea să-şi îndeplinească in cele mai 
bune conditiuni sarcinile ce le re
vin — în sensul de a veghea la 
buna desfăşurare a activităţii gene
rale a cooperativelor de producţie, 
la înfăptuirea principiilor democra
ţiei socialiste, la asigurarea partici
pării active a tuturor cooperatorilor 
la întreaga activitate de producţie 
şi socială a acestor unităţi.

In fine, doresc să mă refer Ia ne
cesitatea acordării unei atenţii spo
rite activităţii organelor puterii de 
stat — securităţii, miliţiei, justiţiei, 
veghind la buna lor funcţionare. Co
mitetele judeţene trebuie să se o- 
cupe de educarea lor, să controleze, 
în conformitate cu statutul, activi
tatea acestora, să le îndrume sesi- 
zînd Comitetul Central asupra dife
ritelor neajunsuri. Deşi sínt multe 
lucruri bune, sínt şi multe neajun
suri în activitatea acestor orga
nisme. De aceea, atunci cînd vor
bim de cuprinderea tuturor sectoa
relor şi laturilor activităţii, trebuie 
să ţinem seama că o latură impor
tantă o reprezintă şi munca acestor 
organisme. Ele trebuie să stea per
manent în atenţia voastră, la fel ca 
toate celelalte sectoare, chiar mai 
mult, tinînd seama de faptul că ac
tivitatea lor, măsurile şi hotărîrile 
pe care le iau, se reflectă în rela
ţiile cu milioane şi milioane de oa
meni.

Stimaţi tovarăşi,
Vreau să fac cîteva referiri scurte 

la activitatea educativă. In primul 
rind aş dori să vorbesc de munca 
de ridicare a nivelului politic şi 
ideologic al comuniştilor. Consider 
că nu numai în învătămîntul de 
partid, dar şi în cadrul întregii ac
tivităţi de partid şi a organizaţiilor 
de masă, problema ridicării nivelu
lui ideologic al comuniştilor trebuie 
să constituie o preocupare mult mai 
importantă decît pînă acum. Am im
presia că nu în suficientă măsură 
ne ocupăm de această activitate 
deosebit de importantă pentru parti
dul nostru, pentru dezvoltarea ge
nerală a societăţii. Este necesar să 
intensificăm preocuparea pentru 
munca de educaţie generală a oame
nilor muncii, pentru desfăşurarea 
în mai bune condiţii a activităţii po
litice şi cultural-educative, unde de 
asemenea mai dăinuie o serie de ne
ajunsuri serioase.

Este necesar sa acordăm mai 
multă atenţie promovării principii
lor eticii şi echităţii socialiste, com
baterii ferme a diferitelor manifes
tări străine idealurilor şi normelor de 
viată ale societăţii noastre.

S-au ridicat aici — e adevărat, 
destul de timid — unele probleme 
legate de activitatea unor reviste 
de partid. Sínt de părere că, într- 
adevăr, revistele „Era socialistă“ şi 
„Munca de partid" trebuie să-şi îm
bunătăţească foarte serios activitatea 
pentru a răspunde în mai mare mă
sură cerinţelor activului, vieţii noas
tre de partid. „Era socialistă“ tre
buie să dezbată mai serios proble
mele legate de viata de pariid, de 
diferitele aspecte ale etapei pe care 
o străbatem, să ajute mai mult la
clarificarea şi înţelegerea noilor 
probleme politico-ideologiee cu care 
se înfruntă societatea noastră, ca
şi omenirea contemporană. „Munca
de partid“ trebuie să asigure, la
rîndul ei, schimbul de experienţă a 
activului de partid, relevarea expe
rienţei pozitive şi a învăţămintelor 
ce se desprind din acestea, critica
rea unor neajunsuri, a unor aspecte 
negative ale activităţii organizaţiilor 
de partid. „Munca de partid“ tre
buie să fie scrisă pentru activul de 
partid, de către comitetele judeţene 
de partid, de către secţiile Comite
tului Central şi nu de către oameni 
care trăiesc în afara muncii de 
partid.

Va trebui, de asemenea, să asi
gurăm o mai bună informare perio
dică a activului nostru de partid în 
legătură cu o serie de hotărîri in
terne ale partidului, precum şi cu 
unele aspecte ale activităţii parti
dului şi statului nostru pe plan in
ternational.

In general, consider că este bine 
să studiem mai temeinic unele as
pecte ale vieţii noastre de oartid. 
Ne-am întîlnit ca să ascultăm pă
reri, observaţii privind munca orga
nelor şi organizaţiilor noastre, in
clusiv structura noastră de partid. 
Se pare, de exemplu, că am fărîmi- 
tat prea mult unele organizaţii de 
partid. Avem circa 7 000 de orga
nizaţii cu pînă Ia 10 membri. Aceasta 
înseamnă fărîmiţare şi, implicit, o 
activitate nu prea viabilă. Existenţa 
mai multor organizaţii de partid în- 
tr-un sat duce la dispersarea răs
punderii, la lipsa de unitate în abor
darea problemelor, tn definitiv în- 
tr-un sat, problemele principale tre
buie să-i preocupe pe toti comu
niştii. Acestea sínt problemele pro
ducţiei agricole, ale bunei gospo
dăriri a satului, ale bunului mers 
al activităţii generale. Cum putem, 
asigura coeziunea tuturor comunişti

lor decît strîngîndu-î într-o singură 
organizaţie de partid — în care 
să se afle şi învăţătorul şi coopera
torul şi doctorul şi veterinarul? 
Toti trebuie să fie orientaţi pe pro
blemele centrale ale activităţii sa
tului, toti trebuie să servească 
scopului unic — înflorirea continuă, 
multilaterală a satului — toti trebuie 
să contribuie la dezbaterea şi solu
ţionarea problemelor principale ale 
ridicării satului din punct de vedere 
economic şi social. Nimeni nu poate 
face abstracţie de faptul că e cetă
ţean al satului, că trebuie să partici
pe la viaţa lui, să-şi aducă contri
buţia la progresul satului. De aceea 
unirea într-o singură organizaţie de 
bază este obligatorie pentru a re
aliza o mai bună coeziune a forţelor 
partidului la sate.

Şi în alte privinţe se impune 
să mai studiem structura noastră 
organizatorică. Producţia, organiza
rea economiei s-au diversificat şi 
trebuie să vedem în ce măsură or
ganizarea noastră de partid asigură 
o bună cuprindere, o repartiţie co
respunzătoare a comuniştilor în toa
te sectoarele, o coeziune şi orienta
re a activităţii lor într-o direcţie 
unică. Rog comitetele judeţene de 
partid să analizeze şi ele aceste 
probleme, să vină cu propuneri şi 
sugestii, pentru a vedea, ce trebuie
să  facem  în  a cea stă  d irecţie .

Este necesar să ne ocupăm mai 
îndeaproape de toate problemele ac
tivităţii de partid, care, în primul 
rînd, trebuie să fie axată pe îndepli
nirea programului general de dezvol
tare economico-socială a tării. Fără 
îndoială că buna desfăşurare a vie
ţii de partid, a activităţii organiza
ţiilor de partid, creşterea nivelului 
politic-ideologic al comuniştilor vor 
influenţa într-o măsură covîrşitoare 
asupra mersului nostru înainte.

Trebuie să acordăm o atenţie per
manentă perfecţionării metodelor şi 
stilului de muncă, adaptîndu-le noi
lor sarcini şi condiţii în care ne des
făşurăm activitatea. Pornind de la 
aceasta, vom asigura creşterea con
tinuă a rolului conducător al parti
dului în toate sectoarele de activi
tate, îndeplinirea în cele mai bune 
conditiuni de către fiecare organi
zaţie şi de către partidul nostru In 
general a rolului de forţă politică 
conducătoare a întregului popor.

Stimaţi tovarăşi,
Avem, fără îndoială, un partid pu

ternic, o linie politică generală 
marxist-leninistă justă, verificată de 
viată. Avem un program clar, re
alist. Succesele de pînă acum demon
strează cu prisosinţă justeţea aces
tui program, marile posibilităţi ce le 
avem de a asigura avîntul şi mai 
puternic al societăţii noastre socia
liste.

Avem organizaţii de partid puter
nice, care desfăşoară o activitate 
susţinută. Apreciez încă o dată că 
organizaţiile noastre judeţene dispun 
de forţe remarcabile, de cadre capa
bile să soluţioneze în bune condi
tiuni problemele ce le stau în faţă. 
Există o strînsă legătură a partidu
lui cu masele populare, cu întrequl 
popor, care înfăptuieşte neabătut po
litica internă şi externă — politică 
ce corespunde pe deplin intereselor 
vitale ale întregii naţiuni.

Viaţa demonstrează că atît politi
ca internă, cît şi cea internaţională 
a partidului şi statului nostru cores
pund pe deplin intereselor făuririi 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate în România, consolidării in
dependenţei şi suveranităţii pa
triei, cît şi întăririi so
lidarităţii cu ţările socialiste, cu for
ţele antiimperialiste, progresiste, de 
pretutindeni, cauzei păcii şi colabo
rării internationale. Tocmai de aceea 
trebuie să facem totul ca această 
politică să fie înfăptuită în cele mii 
bune conditiuni!

Sínt convins că toate comitetele 
judeţene, întregul activ de partid, 
toate organizaţiile noastre vor lua 
măsurile ce se impun pentru lichi
darea neajunsurilor, a lipsurilor ca
re se mai manifestă, pentru îmbu
nătăţirea activităţii în toate sectoa
rele, pentru ridicarea rolului comu
niştilor, al organizaţiilor de partid, 
al întregului partid, în conducerea 
poporului pe calea înfăptuirii hotă- 
rîrilor Congresului al X-lea şl *le 
Conferinţei Nationale. Sínt convins 
că vom obţine succese tot mai mari 
în înfăptuirea acestor sarcini!

In încheiere doresc să urez comi
tetelor noastre judeţene, activului 
de partid, comuniştilor, succese tot 
mai mari în întreaga lor activitate. 
(Aplauze puternice, prelungite).

Printre atelierele şcolare bine utilate se numără şi cel al liceului „Octavian Goga" din Sibiu. Elevii îşi pe
trec aici 5 ore pe săptămînă, efectuind diferite lucrări de lăcâtuşărie, strungărie, etc., sub supravegherea a*

tentă a instructorului llie Cătoiu.
Foto: FRED NUSS

In scopul realizării planului de fertilizare :

Să fie intens folosite 
toate mijloacele existente \
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Un obiectiv important ce stă în 

fata cooperatorilor, mecanizatorilor; 
lucrătorilor din fermele întreprin
derilor agricole de stat, a cadrelor 
de specialitate îl constituie asigu
rarea unui agrofond corespunzător 
care să valorifice la un nivel supe
rior soiurile de mare productivitate 
folosite în prezent în unităţile agri
cole. In acest scop, se impune în 
primul rînd, o utilizare raţională a 
îngrăşămintelor. Dozele de îngrăşă
minte, raportul dintre elementele 
nutritive, epoca şi metodele de ad
ministrare trebuie stabilite în func
ţie de condiţiile de sol, planta pre
mergătoare, soiul cultivat, nivelul 
d e p ro d u cţie  stab ilit.

Pentru a se asigura realizarea u- 
nor producţii sporite la culturile ce 
se vor însămînţa în primăvara anu
lui 1974, s-a planificat a se trans
porta în cîmp 58 345 tone îngrăşă
minte naturale în întreprinderile 
agricole de stat şi 150 000 tone in 
cooperativele agricole. Se poate apre
cia faptul că în multe din unităţi 
factorii de conducere au luat ’mă
suri eficiente pentru buna organi
zare a acestei activităţi, mijloacele 
mecanice pe care le au la dispoziţie
— graifere, remorci, maşini de îm
prăştiat etc. — fiind utilizate la în
treaga lor capacitate. Importante 
cantităţi de material fertilizant au 
fost transportate în cîmp la între
prinderile agricole de stat Dealul 
Ocnei — 7 534 tone, Sibiu-Cisnădie
— 2 220 tone şi Dumbrăveni — 2 045 
tone. Totodată, lucrătorii din I.A.S.

Agnita, Dealul Ocnei, Axente Se
ver, Slimnic, Şura Mică şi altele, au 
aplicat cantităţi substanţiale de su- 
perfosfat pe suprafeţele cultivate 
cu grîu, orz, secară masă verde, le
gume; în viticultură şi pomicultură, 
pe pajiştile naturale sau pe ogoa
rele de toamnă. De exemplu, numai 
la I.A.S. Dealul Ocnei s-au admi
nistrat pe aproape 1 400 hectare 
peste 460 tone superfosfat.

Şi în cooperativele agricole s-a 
trecut la transportul în cîmp şi a- 
plicarea îngrăşămintelor. In această 
direcţie cele mai bune rezultate le-a 
obţinut C.A.P. Şura Mică, unde, faţă 
de indicatorul planificat de 900 tone 
îngrăşăminte naturale, au fost trans
portate pînă în prezent peste 3 000 
tone, iar la C.A.P. Vărd s-au dus în 
cîmp cu 600 tone mai multe îngră
şăminte decît s-au prevăzut. Se con
stată o susţinută preocupare pentru 
realizarea planului de fertilizare şi 
în cadrul consiliilor intercoopera- 
tiste Agnita, Loamneş, Sibiu-Turni- 
şor şi Şeica Mare.

Trebuie spus însă, că nu în toate 
unităţile se acţionează cu deplină
responsabilitate pentru ridicarea 
gradului de fertilizare a solului în
raport cu cerinţele actuale de spo
rire a producţiei agricole. Sínt încă 
unii conducători de unităţi, specia
lişti şi şefi ai secţiilor de mecani
zare care nu depun suficient interes 
pentru buna organizare şi desfăşu
rare a lucrărilor de fertilizare. Nu
mai aşa se explică de ce pînă la
15 noiembrie a.c. s-a realizat abia 

___________ *

37 la sută din indicatorul planifica* 
la îngrăşămintele naturale. Cu to
tul inexplicabil, se întîrzie trans
portul în cîmp a îngrăşămintelor 
naturale, în cooperativele agricole 
din Arpaşu de Jos, Cîrţa, Cîrţişoara, 
Porumbacu de Jos, Porumbacu de 
Suş, Hoghilag, Apoldu de Jos, Săcel, 
Sîngătin, Marpod, Ocna Sibiului, To- 
pîrcea; în consiliul intercooperatist 
Iacobeni. Chiar şi în întreprinderile 
agricole de stat din Şura Mică, Ruja, 
Mediaş, Agnita, Axente Sever a- 
ceastă acţiune este rămasă în urmă.

Ţinînd seama de faptul că dozele 
de îngrăşăminte chimice fosfatice 
care se aplică nu pot satisface în 
totalitate cerinţele unităţilor, esta 
necesară transportarea în cîmp a tu
turor cantităţilor de îngrăşăminte 
organice şi încorporarea lor în sol. 
Pentru realizarea acestui obiectiv 
dispunem de suficiente mijloace. Se 
impune însă ca printr-o mai bună 
organizare a muncii să fie folosite 
toate cele 40 graifere, 46 maşini de îm
prăştiat îngrăşăminte naturale, 409 
remorci ale staţiunilor pentru meca
nizarea agriculturii, 1 500 atelaje, 
192 autocamioane, 46 tractoare şi 61 
remorci ale cooperativelor agricole 
la capacitatea lor maximă, asigurîn- 
du-se astfel îndeplinirea în toata 
unităţile a planului de fertilizare.

Ing. CONSTANTIN JURÄSCU
de la Direcţia generală judeţeană 

a agriculturii

Pentru întărirea economica 
a cooperativelor agricole

Realizarea unor producţii agricole 
cît mai bune este obiectivul princi
pal al activităţii cooperatorilor, me
canizatorilor, specialiştilor. Acum, 
după încheierea acţiunilor principale 
în cîmp şi în alte sectoare, oamenii 
muncii din agricultură se prezintă 
cu realizări remarcabile la un prim 
bilanţ.

C.A.P. Apoldu de Sus. Recent s-a 
încheiat recoltarea vitelor de vie din 
pepiniera unităţii. După ce se va 
termina sortarea materialului se va 
livra producţia obţinută, din valori

ficarea căreia se estimează realiza
rea unui venit de circa 2 milioane 
lei. Pentru produdţia anului viitor 
au fost efectuate arături şi s-au 
transportat circa 1 000 de tone în
grăşăminte naturale pe 19 ha tere
nuri destinate „şcolii de viţe“.

C.A.P. Cirtişoara. Cooperatorii ca
re lucrează la „anexe“ sub conduce
rea lui Traian Solomon au realizat 
pînă în prezent c producţie totală 
în valoare de 700 000 lei, • faţă de 
600 000 lei — indicatorul anual pla
nificat. In această activitate se re

marcă Francisc Guia, Ştefan Guia, 
Victor Cînduleţ, Dionisie Budac, An
drei Cînduleţ şi alţii. Se apreciază 
că pînă la sfîrşitul acestui an în 
sectorul „anexe" se va mai obţine o 

' ‘producţie în valoare de circa 150*000 
lei.

C.A.P. Arpaşu de Jos. Zootehniş- 
tii din ferma condusă de inginerul 
C. Gridan au livrat statului 50 tone 
carne de bovine şi ovine, depăşind 
indicatorul anual planificat. Tot în 
sectorul zootehnic, pentru depozita
rea în bune conditiuni a furajelor a 
fost construit un fînar cu o capaci
tate de 400 de tone. Intre zootehniş- 
tii fruntaşi se remarcă Ion Simion, 
Francisc Marţinauer, Victor Pampu 
şi alţii din Arpaşu de Sus, Victoria 
Bogdan, Eufrosina Vasu, Paraschiv» 
Bogdan, Iancu Vasu şi alţii din Ar
paşu de Jos.

C.A.P. Dobîrca. Pentru realizarea 
viitoarei producţii zootehnice coope
ratorii au întreprins unele acţiuni 
concrete. Astfel, pînă în prezent au 
fost cumpăraţi 288 viţei destinaţi în- 
grăşării, au fost procurate 50 de bo
vine adulte şi 400 oi. De menţionat 
că unitatea a livrat statului pînă în 
prezent 53,5 tone carne de bovine 
adulte, cu 15 tone mai mult decît 
sarcina anuală asumată.

Pregătiri tem ein ice pentru  
producţia viitoare

Ieri, la Direcţia generală judeţeană 
a agriculturii a avut loc o şedinţă 
de lucru privind organizarea temei
nică a producţiei de cartofi în jude. 
tul nostru. Au participat ingineri' 
şefi din cooperativele agricole mari 
cultivatoare de cartofi şi cu ferma 
specializate in producerea materia, 
lului semincer, reprezentanţi ai In- 
stitutului de cercetări pentru cultura 
cartofilor şi a sfeclei de zahăr din 
Braşov, lucrători ai organelor agri
cole judeţene. Cu acest prilej au 
fost stabilite direcţiile de acţionare 
în vederea modernizării tehnologii
lor de lucru la această cultură, pe 
baza extinderii mecanizării şi chimi
zării.

INFORMAŢII
De la I.J.C.M. Sibiu, Tarcvinius Prişcu, diriginte de şantier şi inginer 

Ion Iliescu ne informează:

■  Recent în Hipodrom III a fost dat în folosinţă blocul nr. 3 — 
proprietate de stat — cu 88 de apartamente şi blocul nr. 15, proprie
tate personală, cu 40 apartamente.

■  In cursul acestei luni, de la blocul 33 se vor da în folosinţă 
două tronsoane, avînd 40 apartamente şi blocul 31, cu 20 apartamente, 
la un confort sporit.

H La blocul 29, proprietate personală, prevăzut cu 44 apartamente, 
se execută lucrări de finisaj, iar pînă la finele acestei luni în blocul 
12 — confort II se vor putea muta 40 de familii

H Pînă la sfîrşitul lunii de
cembrie vor mai fi date in folo
sinţă blocurile 17, cu 40 de a- 
partamente şi 36, confort sporit, 
cu 20 apartamente.

■  Se lucrează intens, cu maxi
mum de randament, la blocul 
C T.6, la centrala termică, com
plet automatizată, care parţial va 
intra în funcţiune la finele aces
tui an.

H Pentru perioada de iarnă 
s-au luat ţoale măsurile ca lucră
rile să se desfăşoare în cele mai

bune condiţii. Demn de menţio
nat este şi faptul că au fost ata
cate lucrări din planul de con
strucţii pe '74, la blocurile 1, 46, 
47, 24 a şi 25 a.

■  Se preconizează executarea 
lucrărilor de racordare la reţeaua 
de apă-canal de pe Calea Cisnă- 
diei, pe Bd. Kolarov care va îm
bunătăţi mult alimentarea cu apă 
şi reţeaua de canalizare.

Pentru a se crea uh front de 
lucru' optim, se aşteaptă doar de
molarea a două barăci de către 
„Constructorul" Sibiu.
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„Problema coreeană” 
din nou in actualitate

Naţiunile Unite 16 •—. Corespon
dentul Agerpres, C. Alexandroaie, 
transmite: In Comitetul politic al 
Adunării Generale au continuat, joi, 
dezbaterile asupra „Problemei co
reene“.

Huang Hua, reprezentantul perma
nent al R.P. Chineze la O.N.U., sub
linia că poporul Coreei, care for
mează o singură naţiune încă din 
antichitate, se pronunţă cu fermita
te pentru reunificarea patriei sale şi 
împotriva maşinaţiunilor menite să. 
permanentizeze, actuala situaţie sau 
să creeze în mod artificial „două 
state coreene“. El a arătat că trupe
le americane trebuie imediat retrase 
din sudul Coreei. , Aşa-zisa comisie 
a Naţiunilor Unite pentru Unifica
rea si Refacerea Coreei (UNCURK), 
ca şi aşa-numitul comandament al 
O.N.U. trebuie dizolvate. Ambasado
rul R.P. Chineze s-a declarat împo
triva proiectului de rezoluţie iniţiat 
de Statele Unite, Anglia şi Japonia, 
apreciind că acesta vizează consa
crarea sciziunii Coreei» prin intra
rea separată a Nordului şi Sudului 
Coreei în O.N.U.

Ambasadorul Bulgariei, Ghero 
Grozev, a relevat că R.P.D. Coreea
nă a înaintat Sudului numeroase 
propuneri concrete şi constructive, 
vizînd reunificarea paşnică a tării, 
inclusiv formarea unei confederaţii. 
Sudul a respins aceste propuneri şi 
a luat măsuri pentru perpetuarea 
scindării ţării, măsuri care sínt faci

litate de prezenţa in Sudul Coreei a 
trupelor străine. Vorbitorul s-a pro
nunţat contra intrării în O.N.U. a 
celor două părţi ale Coreei, arătînd 
că o asemenea acţiune este contra
ră voinţei poporului coreean şi nă
zuinţelor sale de a-şi. vedea patria 
reunită.

Reprezentantul Poloniei, Henryk 
Jaroszek, a subliniat cä' O.N.U., care 
în 1950 a fost folosită pentru inva
darea Coreei de către trupele străi
ne, are datoria să aducă destinderea 
în această zonă a lumii şi să deter
mine încetarea amestecului în tre
burile interne ale poporului coreean. 
In context, vorbitorul a cerut dizol
varea UNCURK şi a comandamen
tului O.N.U., retragerea tuturor tru
pelor S.U.A. din sudul Coreei şi fa
cilitarea, în acest fel, a eforturilor 
de reunificars pe cale paşnică a 
tării.

Pe poziţii asemănătoare s-au situat 
în intervenţiile lor ambasadorul Al
geriei la Naţiunile Unite, Abdellafit 
Rahal, reprezentantul Olandei, Rob- 
bert Fack, reprezentantul Sudanului, 
Rahmatalla Abdulla şi ambasadorul 
Arabiei Saudite, Jamil Baroody.

A urmat ia cuvînt reprezentantul 
Japoniei, care a susţinut proiectul 
de rezoluţie occidental şi s-a pro
nunţat contra dizolvării aşa-numitu- 
lui Comandament al Naţiunilor Uni
te din Sudul Coreei.

Dezbaterile Comitetului politic pe 
această temă continuă.

Scurte ştiri externe
•  LV QUITO S-A DESCHIS 

CEL DE AL IX-LEA CONGRES 
AL PARTIDULUI COMUNIST DIN 
ECUADOR. Ordinea de zi a con
gresului cuprinde darea de seamă 
a Comitetului Central al partidu
lui, precum şi tezele „Pentru uni
tatea forţelor antiimperialiste şî 
democratice din Ecuador în lupta- 
pentru eliberarea naţională şi so
cială". Congresul va alege orga
nele conducătoare ale partidului.

•  CA URMARE A PLOILOR
TORENŢIALE, care s-au abătut de 
mai multe zile asupra provincii
lor centrale din Venezuela, apele 
rîurilor Morere, Lacahagua şî Ga- 
moruco s-au revărsat' prbvocind 
inundarea mai multor localităţi, 
între care şi oraşul Carora, ru
perea unor diguri, determinînd, 
totodată, autorităţile să evacueze 
pesţe 2 000 de persoane din zona 
sinistrată. '

Q MINISTERUL AFACERILOR 
EXTERNE AL REPUBLICII DE
MOCRATE VIETNAM a dat pu-
plicităţii un comunicat în care 
se anunţă că R.D. Vietnam şi 
Luxemburg au hotărît să stabi
lească reiaţii diplomatice la ni
vel de ambasadă.

Q PREŞEDINTELE SIRIEI, ge
neralul Hafez Assad, l-a primit, 
joi, pe Roberto Guyer, secretarul 
general adjunct al O.N.U. pentru 
problemele politice speciale, aflat 
într-o vizită la Damasc.

•  UN PUTERNIC INCENDIU
a distrus joi noaptea complexul 
hotelier „Stratford“ din Los An
geles. La ora dezastrului, în clă
dire se aflau 200 de persoane, 
dintre care cel puţin 26 şi-au 
pierdut viata. Numărul^ răniţilor, 
o parte dintre ei suferind arsuri 
grave, este da aproximativ 30.

•  VINERI, AU ÎNCEPUT ÎN 
LOCALITATEA SANGATTE, afla
tă la 10 km de Calais, primele 
lucrări care vor permite trecerea 
la construcţia propriu-zisă a tu
nelului pe sub Marea Mînecii, 
proiect care va face realizabil un 
plan de âproape un secol: unirea 
Europei de Anglia.

în faza finală, tunelul va avea 
două căi de acces principale. 
Lungimea tunelului are 49,6 km, 
dintre, care 37,3 km sub mare.

•  GUVERNUL NORVEGIEI A 
HOTĂRÎT SÄ REEVALUEZE MO
NEDA NAŢIONALA — coroana
norvegiană. — cu cine! la sută. 
Măsura adoptată dé guvern a de
venit efectivă incepînd de vineri.

•  POTRIVIT DATELOR PU
BLICATE DE INSTITUTUL ITA
LIAN DE STATISTICA, în 1973, 
indicele costului vieţii a înregis
trat în ţară o creştere de 23 Ia 
sută. Anul trecut, acest indice sa 
majorase cu 13 Ia sută.

În acest an, numai în perioada 
Sulie-octombrie, costul vieţii a 
crescut cu patru la sută în Italia.

•  PREŞEDINTELE PARTIDU
LUI DREPTĂŢII DIN TURCIA.
Suleyman Demirel, a înregistrat 
un prim eşec în încercarea de a 
forma un nou guvern — infor
mează agenţia Reuter. Acesta a 
fost marcat de refuzul Partidu
lui Democratic de a participa la 
un cabinet de coaliţie, alături de 
Pâttidul Dreptăţii.

Suleyman Demirel a precizat 
că îşi va continua consultările cu 
reprezentanţii celorlalte partide, 
subliniind, însă, că, după refu
zul conducerii Partidului Demo
cratic, îi va fi foarte greu să-şî 
îndeplinească mandatul acordat 
de preşedintele Fahr» Koruturk.

A ctiv ita tea  
rep rezen ta n tu lu i 

României, Corneliu  
M ăn escu , la Cairo

Cairo 16 — Corespondentul Ager- 
pres, Nicolae N. Lupu, transmite: 

, Corneliu Mănescu, reprezentant al 
preşedintelui Consiliului de Stat al 
României, a avut o întîlnire, desfă
şurată într-o atmosferă de caldă 
prietenie, cu membrii Secretariatu
lui Comitetului Uniunii Socialiste 
Arabe (U.S.A.) al oraşului Cairo şi 
ai Consiliului de conducere al Aso
ciaţiei de prietenie " egipteano-ro- 
mână.

Cu acest prilej, au fost evocate 
legăturile strînse de prietenie şi co
laborare între P.C.R. şi U.S.A., între 
cele două ţări şi popoare, subliniin- 
du-se că aceasta corespunde intere
selor popoarelor român şi egiptean, 
cauzei păcii în Orientul Apropiat 
şi în întreaga lume, înţelegerii şl 
cooperării internaţionale. în con
text, a fost subliniată importanţa deo
sebită a întîlnirii şi convorbirilor 
între preşedinţii Nicolae Ceauşescu 
şi Anwar Sadat, pentru dezvoltarea 
relaţiilor de prietenie româno-egip- 
tene şi a fost exprimată dorinţa 
reciprocă de a Ie extinde şi diver
sifica.

în cadrul întîlnirii, Sayed Zaki, 
prim-secretar al Comitetului 
U.S.A. al oraşului Cairo, 
preşedinte al Asociaţiei de prietenie 
egipteano-roraână, a evocat persona
litatea preşedintelui Consiliului de 
Stat al României, întrevederea pe 
care a avut-o cu şeful statului ro
mân în timpul vizitei efectuate în 
ţara noastră şi a exprimat mulţu
miri călduroase pentru contribuţia 
activă a tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, a României 'la instaura
rea unei păci juste şî echitabile tn 
Orientul Apropiat. Sayed Zaki a 
transmis tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, guvernului şi poporului 
român un călduros mesaj de prie
tenie, împreună cu sentimentele de 
sinceră prietenie ale cetăţenilor ora
şului Cairo şi ale celor care au par
ticipat la întîlnire.

Prezente româneşti
Brazzaville 16 (Agerpres). — 

Cu prilejul organizării expoziţiei 
naţionale „România ’73“, Ia se
diul Ambasadei române din Braz
zaville' a avut loc o conferinţă de 
presă.

Directorul expoziţiei a făcut o 
expunere referitoare Ia stadiul 
relaţiilor economice dintre cele 
două ţări, relevînd cursul ascen
dent pe care îl cunosc în pre
zent, îndeosebi ca urmare a vi
zitelor reciproce efectuate de 

.şefii de stat român şi congolez. 
Răspunzînd întrebărilor puse de 
ziarişti, directorul expoziţiei ro
mâneşti a subliniat perspectivele 
largi ce se deschid în faţa co
laborării economice româno-con- 
goleze în diverse domenii, cum 
ar fi, de exemplu, construirea în 
cooperare, a unei uzine de fire 
şi fibre, sintetice, a unui complex 
de industrializare a lemnului, ca 
şi a unei exploatări de. minereu 
de fier.

Damasc 16 — Corespondentă
de la Crăciun Ionescu: Ambasa
dorul Republicii Socialiste Româ
nia în Siria, Emílián Menciur, a 
predat lui A. C. Chatty, pre
şedintele Consiliului societăţii de 
semilună Roşie din Republica 
Arabă Sriană, la aeroportul inter
naţional Damasc, ajutorul com
pus din medicamente şi mate
riale sanitare oferit de Societa
tea de Cruce Roşie din România. 
Preluînd ajutorul, A. G. Chatty 
a mulţumit călduros pentru â- 
cesta, apreciindu-1 ca o expresie 
a relaţiilor prieteneşti existente 
între România şi Siria.

Berlin 16 — Corespondentul A- 
gerpres, C. Varvara, transmite: 
Cu prilejul deschiderii „Zilelor 
muzicii româneşti* in R.D. Ger
mană, Ia Berlin a avut loc, vi
neri, o conferinţă de presă orga
nizată de Ministerul Culturii şi 
de Uniunea Compozitorilor din 
R.D.G.

Vasila Tomescu, secretar al 
Uniunii compozitorilor din Repu
blica Socialistă România, a pre
zentat cîteva aspecte din viaţa 
muzicală românească.

Convorbiri economice 
româno-iugoslave

Belgrad, 16 — Corespondentul A- 
gerpres, S. Morcovescu, transmite: 
Vineri s-a încheiat întîlnirea de lu
cru a preşedinţilor celor două părţi 
ale Comisiei mixte româno-iugoslave 
de colaborare economică, desfăşurată 
la Belgrad în perioada 15—16 no
iembrie.

Cu ocazia întîlnirii de lucru, s-a 
analizat dezvoltarea principalelor ac
ţiuni de colaborare şl cooperare e- 
conomică şi tehnico-ştiinţifică, pre
cum şi a schimburilor comerciala 
româno-iugoslave în perioada de la 
cea de-a Vil-a sesiune a comisiei 
mixte, care a avut loc Ia Bucureşti, 
in aprilie a.c.

S-a apreciat că, în această perioa
dă, s-a ajuns la extinderea în conti
nuare a colaborării româno-iugosla- 
ve, prin încheierea unor înţelegeri 
de colaborare şi cooperare economi
că şi tehnico-ştiinţifică în diferite 
domenii, îndeosebi în producţia in

dustrială, ceea ce a contribuit la 
creşterea şi diversificarea continuă 
a schimburilor comerciale reciproce.

S-a constatat ca schimburile de 
mărfuri dintre cele două ţări se des
făşoară intr-un ritm rapid. Pe prime
le zece luni ale acestui an, schim
burile de mărfuri au crescut Cu pes
te 33 la sută în comparaţie cu pe
rioada corespunzătoare a anului tre
cut.

In ceea ce priveşte acţiunile de 
cooperare industrială care înregis
trează rezultate pozitive s-a consta
tat că programele convenite oferă 
temeiuri reale ca în perioada urmă
toare să fie încheiate înţelegeri con
crete privind colaborarea reciprocă. 
Ca urmare a examinării problemelor 
legate de folosirea în continuare a 
potenţialului hidroenergetic al Du
nării în sectorul comun, s-a convenit 
programul de lucru.

I Criteriul de bază  —  eficienţa
(Urmare din pac. Iţ

noastră cu întreprinderile amin
tite fiind de lungă, durată'“.

Cum au început aceste colabo
rări? Destul de simplu. Cineva 
a întrebat dacă se poate ş i . . .  
s-a putut. Dar de cită muncă a 
fost nevoie. Aici principalul lu
cru este realizarea matriţelor. 
Fără alte documente decit ve
chile produse realizate din me
tal, fără desene s-au făcut a- 
ceste matriţe. S-au prezentat a- 
poi modelele, colaboratorii apre- 
ciindu-le. Acum lucrurile sínt 
clare, colaborarea merge strună.

Intr-adevăr pare simplu după 
relatări alîtde lapidare. Doar in
tr-un atelier de sculările cu 4 
oameni: matriţerul loan Neagu, 
strungarii Alfred Bögozi şi Ni
colae Dordea, frezorul Nicolae 
Roza. Pentru realizarea acestor 
SDV-uri şi nu numai a acestora, 
deoarece aici se execută matriţe 
pentriZ întreaga producţie de

mase plastice este de bună sea
mă nevoie de o bună cunoaştere 
a meseriei, de o conştiinţă ri
dicată, concretizată in eforturi 
suplimentare, în muncă, con
fruntarea realizărilor cu ceea ce 
se cere şi din nou muncă.

Aceşti oameni au reuşit. Ac
tivitatea lor este apreciată aşa
dar şi în alte colţuri ale ţării. 
Cu ajutorul matriţelor realizate 
de ei se injectează reperul care 
nu mai necesită nici o altă pre
lucrare. Astfel, piesele din alamă 
pentru turnurile de răcire de la 
termocentrale sínt înlocuite cu 
material plastic, valoarea lor re- 
ducîndu-se la aproximativ un 
sfert.

Un atelier care nu dă pro
bleme conducerii Întreprinderii 
judeţene de industrie locală, un 
atelier care încearcă să-şi re
zolve atît problemele de aprovi
zionare, cit şi pe cele de colabo
rări, prin contacte directe, iar în 
interior criteriul de apreciere al

activităţii colectivului este efi
cienţa. Deşi nu este vorba de un 
colectiv mare îmi este greu, din 
motive de spaţiu să înserez nu
mele tuturor celor care au mun
cit să aducă unitatea la nivelul 
pe care m-am străduit să-l în
făţişez, cit de cit fidel Am reţi
nut doar pe lingă numele şefu
lui de atelier, ale celor 4 munci
tori sculeri, pe cele ale şefei de 
echipă Paraschiva Cirje, contro
loarelor de calitate Ana Nagy, 
Alla Muscă, ale muncitoarelor 
Filofteia Şerban, Victoria Mun- 
teanu, Johanna Maurer, Ecate- 
rina Depner, Maria pobra, Eca- 
terina Bock, Maria Mîndreanu 
etc.

lată cîteva semnături din car
tea de onoare a întrecerii socia
liste. Aceşti oameni vor face, 
fără îndoială totul pentru a ri
dica nivelul activităţii ce o des
făşoară pe noi trepte de eficien
ţă, vor face totul pentru a ridica 
prestigiul întregii întreprinderi.
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PANORAMIC C0MPETITI0NAL!
SIBIU 4L. Fotbal: CF.R. Sibiu — 

Garbosin C. Mică (teren C.F.R., ora
14.30) : Independenţa Sibiu — Gea
mul Mediaş (teren Independenta, ora
14.30) ; Electrica Sibiu — Record 
Mediaş (teren Electrica, ora 14,30) 
— toate în cadrul competiţiei „Cupa 
de iarnă";

Duminică 18 noiembrie 1973 
SIBIU — Fotbal: Metalurgistul Cu- 

gir — Vulturii Textila Lugoj (teren 
Şoimii, ora 11, div. B); l.P.A.S. — 
Lotrul Brezdi (ora 11, teren Voinţa, 
div. C).

Volei: C.S.M. Sibiu — Dinamo j 
Bucureşti (ora II, sala Şcolii sporti- Í 
ve, div. A, fern.)!

MEDIAŞ — Fotbal: Vitrometan — ş 
C.S.U. Braşov (teren Sparta, ora îl, 
div. C).

Baschet: Ştiinţa Mediaş —■ U.M. 
Timişoara (ora 10, sala Şcolii spor
tive, div. B, masculin).

MlRŞA — Fotbal: Carpaţi Mîrşa 
—Hidroenerqia Rm. Vîlcea (ora 11, 
div-. C).

CISNÄDIE — Fotbal: Textila Cis- 
mădie — Metalul C. Mică (ora 11, 
teren Tineretului, div, C).

Ultimul concurs 
al anului

CINEMA
SIBIU: PACEA: 

O afacere pe 
cinste (orele 9,00; 11,30; 14,00: 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Infailibilul Raf
fles (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30); TINERETULUI; Alear
gă repede, aleargă liber (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 7 
NOIEMBRIE: Căldura mîinilor tale 
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Urmărire 
Ia Amsterdam (orele 9,00; 11,15;
14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINERE
TULUI: Amintiri din copilărie (orele 
10,00; 16,30; 1830; 20,30).

CISNÄDIE: POPULAR: Şapte zile 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Organizaţia (o-
rele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Aventurile lui Babuscă (orele 18,00 
şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Ciprian Porum- 
bescu, seriile I şi II (orele 17,00 şi 
20,00) .

BAZNA-BAI: Trăind in libertate 
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST; 
Anonimul veneţian (orele 17,00. şi 
19,00).

□ TELEVIZIUNE
9,00 -— Lumea 

copiilor. 9,30 — 
O' viată pentru o idee: Victor Ba- 
beş (I). 10,00 — Telex. 10,05 — 
De la Trotuş spre Şiret. 10,35 — 
Prim-plan. Alexandru Stoica — 
Erou al Muncii Socialiste, maistru 
otelar la Combinatul siderurgic 
Galaţi. 11,00 — Publicitate. 11,10 
— Teatru scurt (reluare). Rîpa 
albastră de Leonida Teodorescu. 
12,00 — Telejurnal. 14,00 — Fot
bal: Universitatea Cluj—Jiul Pe
troşani (divizia A). Transmisiune 
directă de la Cluj. 15,45 — De
sene animate. 16,00 — Telex.
16,05 — Caleidoscop cultural-ar
tistic. 16,25 — Avanpremieră.
16,30 •— Emisiune în limba ger
mană. 18,15” — Ansambluri fol
clorice. Ansamblul „Doina" din 
Piteşti. 18,40 — Teleglob. Ima
gini newyorkeze. 19,00 — Omul 
de lingă tine. Alexandrina Şerb 
—• mecanic de locomotivă. 19,20 
—• 1001 de seri. 19,30 — Tele
jurnal. 20,00 — Cîntecul săptă- 
inînii. 20,05 — 52 de iniţiative în 
5 2  de săptăraîni. 20,15 — Tele- 
enciclopedia. 20,55 — Publicitate. 
2 1 ,0 0  — Film serial. Mannix. 21,50 
— Metamorfozele lui Mitică. Sce
nariu pentru televiziune de An
drei Băleanu. 22,25 -----  Telejur
nal. 22,35 — Campionatele mon
diale de gimnastică modernă. 
Transmisiune de la Rotterdam.

Bazinul acoperit „Neptun“ va găz
dui în zilele de sîmbătă şi duminică 
un interesant concurs de înot la ca
re vor participa peste 100 de'spor
tivi din Galaţi, Mediaş şi Sibiu. Com
petiţia, dotată cu trofeul „Cupa mu
nicipiului Sibiu“ reprezintă un lest 
înaintea concursului republican re
zervat reprezentativelor judeţene.

întrecerile se anunţă a fi deosebit 
de echilibrate. Iată cîţiva dintre fa
voriţi: delfin şi bras: Horia Lucaciu 
(Sibiu), Ştefan Mitu şi Ionel Luca, 
(Galaţi); liber: Horia Lucaciu (Sibiu) 
şî Marinei Borîia (Mediaş); spate: 
Doru Idu (Sibiu) şî Ştefan Mitu (Ga
laţi).

Sibiencele Anca Bobobalma —* 
campioană republicană în probei« 
de bras — şi Carmen Bunaciu vob 
asalta recordurile judeţene de se
ni oare.

Concursul va scoate în evidenţă; 
cu siguranţă, talentul şl buna pregă« 
tire a tinerilor: Aut el Manoîe, Ga« 
briei Socolor (Galat»)» Adrian Şan- 
dru, Radu Floca (Mediaş), Dan Şan- 
dru, Adela Iliaşf, Emílián Simon (Si
biu).

întîlnirile sínt programate sîmbă
tă de la ora 17 şi duminică începînâ
cu ora 9.

fam
Centrai meteorologic Sibiu comu

nică: vreme schimbătoare cu cerul 
variabil, temporar noros. Local, va 
ploua slab. Vîntul va sufla slab din 
sectorul vestic. Temperaturile mini
me vor fi cuprinse între zero şî plus 
2 grade, iar cele maxime între 6 şi 
8 grade.

Criza de energie şi combustibil in lume
Şi în R.F.G.: Duminici fără automobile...

Bonn 16 Corespondentul Agerpres, N. S. Stăneseu, transmite: 
Guvernul R.F.G. a hotărît limitarea vitezei de circulaţie a automobi
lelor oficiale la 100 km pe oră, pe autostrăzi, şl la 80 km pe oră pe 
şosele. Circulara guvernului federal precizează, totodată, că automo
bilele oficiale, nu vor mai fi folosite decit în cazuri fortuite, cînd nu 
se va putea recurge la mijloacele de transport în comun.

Temperatura menţinută în instituţiile de stat a fost de asemenea 
limitată la 20 grada Celsius. Guvernul de la Bonn a cerut autorităţi
lor landurilor să adopte aceleaşi măsuri la nivel regional.

S-a anunţat, de asemenea, interzicerea circulaţiei autovehiculelor 
particulare în cursul zilelor de duminică.

Încălzirea locuinţelor -  o problemă
Bruxelles 16 (Agerpres). — Guvernul belgian a anunţat majorarea 

preturilor la benzină şi la combustibilul destinat încălzirii locuinţelor, 
măsură care a intrat în vigoare incepînd de la 15 noiembrie.

Sporirea preţului
ia  petrol în  Libia

Tripoli 16 (Agerpres). — Libia 
a hotărît sporirea preţului V» pe
trol cu 14 cenţi per baril, anunţă 
agenţia libiana de presă Arna.

Reuniunea O.E.C.D. 
de la  Paris

Paris 16 (Agerpres). — Comi
tetul de politică economică al Or
ganizaţiei pentru Cooperare Eco

nomică şi Dezvoltare (O.E.Q.D) 
s-a întrunit la Paris, într-o se
siune de două zile. Pe agenda 
reuniunii se află înscrise o serie 
de probleme privind echilibrarea 
balanţelor de plăti ale ţărilor 
membre, creşterea pericolului 
inflaţie», mal ales în contextul 
unei majorări importante a pre
ţurilor la materiile prime şi ale 
altor categorii de mărfuri, pre- 
cum şi situaţia creată de creşte
rea preţurilor petrolului şi pro
duselor petroliere şi implicaţiile 
botărîrii unor state producătoare 
de a-şî restringe producţia.

Brazilia Luxemburg
Brasilia 16 (Agerpres). — Con

siliul Naţional al Petrolului din 
Brazilia a anuntat majorarea pre
ţurilor la ţiţei şi carburanţi» pen
tru avioane cu 10 la sută, anunţă 
agenţia Reuter.

Luxemburg 16 (Agerpres). — 
Ministerul Energiei al Luxembur
gului a anunţat majorarea pre
ţului la benzină şi la combusti
bilul pentru motoarele Diesel.

Avioanele companiei „Alitalia“ îşi vor reduce 
viteza de zbor

Roma 16 (Agerpres). — Ministrul comerţului exterior al Italiei a 
anuntat instituirea restricţiilor Ia exporturile de petrol şl produse pe
troliere atît către membrii Pieţei comune cit şi către celelalte ţări, 
în scopul asigurării necesităţilor interne.

Pe de altă parte, avioanele companiei „Alitalia“ îşi vor reduce 
viteza de zbor — s-a anunţat într-un comunicat al Ministerului 
Transporturilor.

Măsurile adoptate de Camera Comunelor
Londra 16 (Agerpres). — Camera Comunelor a Parlamentului brita

nic a aprobat joi seara, cu 297 de voturi favorabile, contra 278, mă
surile adoptate de guvern în virtutea stării de urgenţă ou privire ta 
restricţiile din domeniul consumului de energie electrică.:

Pe de altă parte, primul ministru britanic, Edward Heath, a expli
cat, în cadrul unui interviu televizat acordat programului comercial 
al B.B.G-ulu», politica economică a guvernului său. în context, el a 
adresat minerilor un nou apel de a Întrerupe greva care afectează 
orele suplimentare da muncă şi să accepte condiţiile oferite de 
guvern.

jî

Fabrica de ciorapi 
7 Noiembrie“ Sibiu

recrutează de urgenţă fete 
— vîrsta 16—18 ani — 
pentru calificare prin uce
nicie la locul de muncă, 
cu durata de 2 ani, în me
seria de tricoter ciorapi.

Trustul 
de instalaţii- 

montaj Braşov,
şantierul>

Mediaş
ANGAJEAZĂ :

— 2 automacaragii pen
tru automacarale de 
5 şi 15 t/£

— sudori electrici auto
rizaţi.

Salarizarea conform 
H.C.M. 914/1968.

Se asigura drepturi 3e 
şantier inclusiv cazarea 
gratuită.

Doritorii se vor adresa 
în Mediaş, str. Gheţii nr. 
5, telefon 1 26 66.

t £

întreprinderea de 
confecţii „Stea roşie

Sibiu
ANGAJEAZĂ U R G EN T:

— 3 fochişti calificaţi pentru exploatare cazane 
aburi medie presiune.

Informaţii suplimentare la biroul personal-învăţă- 
mînt-salarizare, telefon 2 00 31.

A

întreprinderea 
de cu ţite  

Ocna Sibiului
angajează:

— şofer pe microbuz 
— cu domiciliul în Sibiu, 
cu posibilităţi de garare

— primitor-distribuitor

Cu adtncă durere anunţăm înceta
rea din viaţă, după o grea suferinţă, 
a scumpului nostru

IO AN JOAKZÄ

înhumarea va avea loc duminică, 
18 noiembrie orele 14.

îndoliata familie

Mica
publicitate

•  PIERDUT autorizaţiile de trans
port provizorii pe numele întreprin
derii metalurgice de metale neferoa- 
se Copşa Mică nr. 698 769. 691320, 
694119, 694 458 şi 694 695. Le decla
răm nule.

•  PENSIONAR primeşte în gazdă 
sau pentru ajutor menaj intern, sa
lariată singură. Sibiu, căsuţa poştală 
172.

•  PIERDUT Legitimaţie nr. 572, e- 
liberată de l.P.A.S. pe numele Ivan 
Nicolae. O declar nulă.

•  PIERDUT legitimaţie seria Al 
nr. 891 199, eliberată de Flamura ro
şie Sibiu pe numele Blotor Elena. 
O declar nulă.

•  VlND Fiat 600, tip nou. Infor
maţii telefon 3 80 84, orele 16—19.

•  VlND maşină tricotat marca 
Privileg. Str. Xenopol I, familia Ho- 
doş.
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